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 مدير خانه فيلم داستانى در گفت و گو با قدس
فقط به ساخت فيلم كوتاه بسنده 

نمى كنيم
 رئيس مجلس:

 حذف كنكور به نفع كشور است
با هدف گسترش نقش نيكوكاران درتقويت سبك زندگى 

اسلامى انجام شد
رونمايى از طرح «نذر سلامت زنان نوغان»

نكات مهم در نوشتن وصيتنامه
عباس خسروى منش/ حقوقدان: در نوبت پيشين 
به ضرورت هاى نوشتن وصيتنامه بخصوص به صورت 
قانونى اشــاره كرديم. در اين نوبت بــه نكات مهم در 

نوشتن وصيتنامه مى پردازيم.
در نگارش وصيتنامه، ابتدا بايد شخص مورد اعتمادى 
را به عنوان وصى تعيين كرد تا مفاد وصيتنامه را پس 
از فوت به نيابت از مورّث به مرحله اجرا گذارد و حتى 
بهتر است كه شــخص ديگرى را نيز به عنوان ناظر بر 
اعمال وصى تعيين كنيم. مرســوم است كه در متن 
وصيتنامه ابتدا به مسائل معنوى پرداخته مى شود و 
دســتورات لازم در خصوص ميزان كسورات تكاليف 
شرعى داده مى شــود و وجوهى نيز براى امور خيريه 
و رد مظالم تخصيص مى يابد. سپس ديون و مطالبات 
مالى فرد بيان مى شود و پس از آن نحوه تقسيم اموال 
بين ورثه و اختصاص هر يك از اموال به هر يك از ورثه 
درج مى گردد كه در اين قســمت بايد دقت كرد كه 
چنانچه سهم بعضى از ورثه از ســهم الارث شرعى و 
قانونى آن ها بيشتر تعيين شود، ارزش سهم مازاد نبايد 
بيشتر از ارزش ثلث اموال حين الفوت باشد؛ زيرا در غير 
اين صورت ســاير ورثه مى توانند نسبت به مازاد ثلث، 

وصيت را تنفيذ و اجرا نكنند.
در احكام شــريعت و مقررات قانون مدنى ايران حق و 
اختيارى براى محروم كردن يكى از ورثه از ارث تعيين 
نشده و در واقع شرع مقدس سلطه و اختيار شخص بر 
اموالش را فقط در زمان حيات به رسميت مى شناسد 
و شــخص متوفى فقط مى تواند در ثلث اموال خود به 
صورت دلخواه براى بعد از فوت تعيين تكليف كند. اينكه 
ديده مى شود برخى از پدران، فرزندان خود را تهديد به 

محروميت از ارث مى كنند، مبناى قانونى ندارد.
گاهى در بيــن خانواده ها ديده مى شــود كه به دليل 
عســرت و تنگدســتى يكى از فرزندان، پدر خانواده 
تصميم مى گيرد سهم الارث او را در زمان حيات خود 
بدهد و ســپس در وصيتنامه خود نيز قيد مى كند كه 
سهم فلان فرزندم را در زمان حيات پرداخت كرده ام و 
وى ديگر سهمى در تركه ندارد. اين نوع از تقسيم تركه 
كه به علت بى اطلاعى از قانون انجام مى شود هميشه 
موجب اختلاف در خانواده ها مى شود؛ چرا كه مطابق 
قوانين تا شخص فوت نكند، هيچ گونه ارثى قابل تقسيم 
نيست و هرگونه پرداخت در زمان حيات شخص انجام 
شده باشد ارتباطى به ورثه ندارد و هديه و هبه محسوب 
مى شود و شخص گيرنده آن مال، پس از فوت همچون 

ساير ورثه در اموال متوفى شريك است.
بهترين راه حل براى تعيين تكليف اموال در زمان حيات 
اين است كه با مراجعه به دفتر اسناد رسمى و تنظيم 
ســند «صلح خيارى» تكليف اموال خود را به صورت 
دلخواه تعيين نمود كه محدوديت هاى حاكم بر وصيت 
را نيز نداشته باشــد. در اين نوع سند رسمى شخص 
مى تواند هر مورد از اموال و املاك خود را به نام هر يك 
از اعضاى خانواده به صورت رسمى انتقال دهد، ضمن 
اينكه اختيار فســخ معامله و استفاده از منافع ملك تا 
زمان حيات با خود شخص خواهد بود و ضمن دارا بودن 
اختيارات كامل نسبت به اموال، تكليف آن را براى بعد 
از فوت تعيين مى كند. مزيت اين روش اين است كه 
ورثه پس از فوت ديگر نيازى به طى كردن تشريفات 
سنگين و پر هزينه تقسيم تركه ندارند و اسناد از قبل 
به نام آنان تنظيم شــده و هيچ اختلافى بين اعضاى 

خانواده پيش نخواهد آمد.

ارتباط نزديك «استرس» و «كمر درد»
ترجمه/ مريم ســادات 
كاظمى: اســترس زمينه 
دردهاى عضلانى را افزايش 
مى دهد و بــا توليد برخى 
تركيبــات، عامل التهاب را 
تسهيل مى كند. به گزارش 
روزنامه لوفيگارو، پژوهش 
جديد دانشــمندان ژاپنى 

روى 18 هزار نفر نشان مى دهد پرداختن به شغلى كه مورد علاقه نيست يا 
استرس زيادى به همراه دارد، به طور قابل توجهى بروز درد كمر و سياتيك 
را افزايش مى دهد.  علت اين ارتباط از آنجاست كه ماهيچه ها تعداد بسيار 
زيادى پايانه هاى عصبى دارند و زمانى كه مغز در شــرايط استرس حجم 
زيادى از اطلاعات را به اعصاب مى فرستد، ماهيچه ها نيز درگير مى شوند. 
انقباض عضلات براى پاسخ ممكن است باعث درد شود.  به علاوه، استرس 
مزمن باعث آزاد شــدن تركيباتى مى شــوند كه بروز التهابات را تسهيل 

مى كند و مى تواند عاملى براى تشديد آرتروز با منشأ كمر درد باشد. 

برنامه فولكس واگن براى تصاحب بازار الكتريكى ها
اسب بخار: به نظر مى  رسد همه خودروســازان اين  روزها به فكر توسعه و 
گسترش فعاليت خود در حوزه خودروهاى الكتريكى و خودران افتاده اند. در 
اين راستا فولكس واگن تا سال 2022، 40 ميليارد دلار براى توسعه خودروهاى 
الكتريكى و خودران، سرمايه گذارى مى كند. بيشتر اين پول، صرف تحقيق و 
توسعه حول خودروهاى الكتريكى و هيبريدى فولكس و توسعه سيستم هاى 
الكترونيكى محصولاتش مى شود. ماتياس مولر، مدير عامل شركت فولكس 
واگن گفت: برنامه ريزى هاى انجام شده براى توليد خودروهاى الكتريكى و 
خودران، فولكس واگن را تا سال 2025، به قدرتمندترين كارخانه در اين حوزه 
تبديل خواهد كرد. راهبرد توليد خودروهاى برقى فولكس شامل طيف وسيعى 
از خودروهاى الكتريكى مى شود كه يكى از آن ها توليد نسخه الكتريكى فولكس 
واگن بيتل است. همچنين اين شركت، يك كراس اوور جديد با نام كروز، يك 
هاچ بك مختص بازار اروپا و پس از مدت ها انتظار خودروى Buzz را به بازار 
عرضه مى كند. فولكس واگن ادعا كرده است  تا سال 2030 تمام محصولاتش، 

به پيشرانه هاى الكتريكى مجهز خواهند بود.

حقوقى

كلينيك سلامت

بازار همراهفناورى

موبايلستان: «ميت 10 لايت» اولين گوشى هوشــمند بــازار است كه با چهار 
دوربين توسط هواوى به بازار كشور ما وارد مى شود. هواوى براى اولين بار در اين 
گوشى از لنز دوگانه هم در جلوى گوشى و هم در پشــت آن بهره گرفته است تا 
تجربه عكاسى كاربران اين گوشى با دوربين اصلى و هم با دوربين سلفى به مرحله 

جديدى وارد شود. 
بهره گيرى همزمان از دو لنز در قسمت پشت گوشى در محصولات هواوى قدمت 
زيادى دارد و هم اكنون در گوشى هاى رقيب هم از اين امكان بهره گيرى شده ولى 
اين براى اولين بار است كه هواوى از اين مزيت، يعنى بهره گيرى از دو لنز در كنار 

هم، در دوربين جلوى گوشى هم بهره گرفته است تا عكس هاى سلفى باكيفيت ترى را در اختيار كاربران قرار دهد. هواوى مدعى است 
اين گوشى عكس هايى به مراتب با كيفيت تر در مقايسه با عكس هايى كه با يك دوربين گرفته مى شوند براى شما به ارمغان مى آورد.

 

اولين گوشى هوشمند با چهار دوربين در ايران
 

مهر: تلاش براى ساخت سازه هاى ضدزلزله و ضدباد در نيم قرن گذشته شدت 
گرفته و شركت رومانيايى بيودومز بتازگى خانه هايى طراحى كرده كه از استحكام 
بسيار بالايى برخوردارند. اين سازه هاى گنبدى شكل تركيبى از فلز و شيشه هاى 
مشبك هستند و در شكل هاى مختلف قابل طراحى و اســتفاده مى باشند. اين 

سازه ها به سرعت قابل برپايى و استفاده هستند.
اين سازه ها علاوه بر شرايط حاد و اضطرارى براى پوشاندن سريع برخى اماكن 
خاص مانند گلخانه ها، استخرهاى شنا و هر محوطه ديگرى قابل استفاده اند. 
شركت بيودومز مدعى اســت ســازه هاى مذكور در برابر زلزله 8.5 ريشترى 

مقاومند و مى توانند در برابر وزش باد با ســرعت 320 كيلومتر در ساعت مقاومت كنند. كوچكترين مدل از اين سازه 19 متر 
مربع مساحت دارد و البته توليد سازه هاى بزرگتر با مســاحت 314 متر مربع نيز در دست اقدام است. هزينه هر متر مربع از 

اين خانه ها حدود هزار دلار است.

سازه اى كه در برابر زلزله 8.5 ريشترى مقاوم است

سپاهى  عباسعلى  زندگى/   
يونسى     بيســت و يكميــن 
كنگره سالانه و ششمين كنگره 
بين المللى پزشكى هسته اى و تصويربردارى 
مولكولــى به همت بيمارســتان رضوى و با 
همكارى دانشگاه علوم پزشكى مشهد، انجمن 
پزشكى هسته اى ايران، دانشگاه بين المللى 
امــام رضــا(ع) و دانشــگاه بن آلمــان در 

بيمارستان رضوى برگزار مى شود.
* 82 سخنرانى تخصصى 

دكتر رامين صادقى؛ دبيــر علمى اين كنگره، 
با بيان اين مطلب در نشست خبرى با حضور 
اصحاب رســانه افــزود: اين كنگــره از اول تا 
ســوم آذرماه و با حضور ميهمانانى از ايران و 
كشــورهاى كانادا، آلمان، هلنــد و دانمارك 

برگزار خواهد شد.
وى در توضيح چگونگــى برگزارى اين كنگره 
گفت: تعداد متخصصان حاضر در اين كنگره 
400 نفــر خواهد بود و در روزهــاى برگزارى 
كنگره 82 سخنرانى ارائه خواهد شد كه چهار 

سخنرانى تخصصى آن از ديگر كشورها است.
دكتر صادقى برگزارى كارگاه با عنوان كنترل 
كيفى سيســتم هاى تصويربــردارى تركيبى 
پت اسى تى و اسپكت اســى تى و دو سمينار 
جانبى با عنوان سمينار فيزيك و سمينار راديو 
فارماســى را از برنامه هاى بخــش جنبى اين 

كنگره اعلام كرد.
وى تأكيد كرد: بــا توجه به حضور متخصصان 
خوبى كه در اين كنگره شنونده سخنرانى آن ها 
خواهيم بود، مطمئن هستيم شركت كنندگان 
در كنگره با تجربيات خوب و با دست پر كنگره 
را ترك خواهند كرد و فايده اصلى اين كنگره به 
بيمارانى خواهد رسيد كه در اين حوزه خدمات 

پزشكى دريافت مى كنند.

* شــناخت مردم از پزشكى هسته اى 
كم است

در اين نشســت همچنين رئيس بيمارستان 
رضوى با بيان اينكه اگر بيمارســتان رضوى 
برگزار كننده كنگره اســت و اگــر كارهايى 
در اين حوزه انجام مى دهيــم هرگز به دنبال 
تصديگرى نيســتيم، افزود: پزشكى هسته اى 
موضوعى نوپا و پيچيده است و امكاناتى كه در 

پزشكى هسته اى در بيمارستان رضوى مشغول 
خدمت رسانى به بيماران است با هزينه فراوان 
و زحمت زياد فراهم آمده است، اما معتقديم كه 
با كمك اين شاخه از پزشكى مى توان در كل، 

هزينه هاى درمان را كم كرد.
دكتر قاسم سلطانى با بيان اينكه هنوز شناخت 
مردم و حتى برخى از پزشكان از اين شاخه از 
علم پزشكى كم است و از اين جهت هزينه هاى 

خدماتى در اين بخش را بالا مى بينند، تصريح 
كرد: اگر ايــن بخش را در بيمارســتان فعال 
كرده ايم، تنها به اين موضوع بسنده نكرده ايم، 
بلكه بــه دنبــال آن بوده ايم كه در پزشــكى 
هسته اى به روز باشــيم و براى رسيدن به اين 
مهم، هم بــا متخصصان و مراكــز داخلى در 
ارتباط هســتيم و هم با برخى از متخصصان و 

مراكز در خارج از كشور.
وى درباره ميهمانان خارجى شركت كننده در 
اين كنگره نيز گفت: افرادى كه براى شركت در 
اين كنگره دعوت شده اند از متخصصان مطرح 
در اين حوزه هستند و حضور آن ها مى تواند در 
اين كنگره موجب تبادل دانش علمى و پزشكى 

مفيدى بشود.
* بيشترين پذيرش بيمار از كشور عراق 

است
دكتر فرشــاد امامى، دبير اجرايى اين كنگره 
نيز در اين نشســت بــا بيان اينكــه در حوزه 
پزشكى هسته اى بيمارســتان رضوى داراى 
دستگاه ها و امكاناتى اســت كه در كشور تنها 
دو يا ســه عدد از آن دســتگاه ها وجود دارد، 
گفت: وجود اين دســتگاه ها اگــر چه براى ما 
هزينه بر و گران اســت، اما در تشخيص، روند 
درمان بيمــارى و حتى پــس از درمان نقش 
بسزايى در سرنوشــت بيمار دارد. وى درباره 
مراجعــه كنندگان براى اســتفاده از خدمات 
پزشكى هسته اى بيمارستان رضوى، نيز گفت: 
بيمارســتان رضوى در اين بخش بيمارانى از 
سراسر كشور دارد و برخى بيمارانى كه پذيرش 
مى شوند نيز بيمارانى از ديگر كشورها همچون 
عراق، كويت، پاكستان، تاجيكستان، افغانستان 
و... هستند، اما بيشترين حجم پذيرش مربوط 
به بيماران عراقى اســت كه در سال به 200 تا 

300 بيمار مى رسد.

در نشست خبرى ششمين كنگره بين المللى پزشكى هسته اى بيمارستان رضوى بيان شد

كاهش هزينه درمان با  پزشكى هسته اى 
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مدیـــر  تســنیم: 
»تــوکا«  انتشــارات 
گفت: جشنواره کتاب 
برتر کودک و نوجـوان 
باید در حـوزه ادبیات 
کودک ذائقه ســنجی 
شعبانی  اسدالله  کند. 
با اشــاره به فلســفه وجودی راه اندازی جشنواره 
کتاب برتر کودک و نوجوان گفت: این جشنواره با 
این هدف راه افتاد که کیفیت کار را به لحاظ فنی 
نیرومندتر کند.  هدف غایی این بود که در کیفیت 
ظاهری و محتوای کتــاب کودک و نوجوان تغییر 
حاصل شود. اگر جشنواره سیاستی را اتخاذ کند که 
کتاب های برگزیده هر دوره در اختیار مخاطبان قرار 
گرفته و نظر و سلیقه آن ها را جمع آوری کند و در 
اختیار نویسندگان و ناشران قرار دهد،  نشر کودک 

و نوجوان بیشتر به ذائقه مخاطب نزدیک می شود.

جشنواره کتاب ذائقه سنجی کند 
مهــر: معــــــاون 
آموزشــــــی وزارت 
علوم گفـت: آیین نامه 
ایجـاد مؤسســـــات 
علمــی مشــترک با 
خارجی  دانشگاه های 
وزارتخانــه  ایــن  در 
در حال تدوین اســت و بــرای تصویب به هیئت 
دولت ارائه خواهد شــد. مجتبی شریعتی نیاســر 
افزود: پیش بینی می شــود که ایــن آیین نامه طی 
2 ماه آینده به هیئت دولت ارســال شود اما زمان 
بررسی و تصویب در دولت مشخص نیست. پس از 
تصویب این آیین نامه، دانشگاه های کشور می  توانند 
با همکاری دانشگاه های معتبر خارجی مسیرهای 
جدیدی را بــرای ورود به عرصه بین المللی فراهم 
کنند. هدف این آیین نامه ارتباط با دانشــگاه های 

معتبر خارجی است.

تأسیس مؤسسات علمی مشترک  
مهر: برای نخستیــن 
از  بار یک نویســنده 
نیکاراگوئــه به عنوان 
برنده جایزه سروانتس 
2۰۱۷ که معادل نوبل 
اسپانیایی  ادبیات  در 

ا ست، انتخاب شد. 
ســرخیو رامیرز، نویســنده برنده جایزه سروانتس 
2۰۱۷، نخستین نویسنده از نیکاراگوئه و آمریکای 
مرکزی اســت که موفق به کسب این جایزه که به 
نویسندگان اسپانیایی زبان تعلق می گیرد، شده است. 
این نویسنده نیکاراگوئه ای که اکنون ۷۵ ساله و یک 
نویسنده تمام وقت است، رمان نویس، مقاله نویس، 
نویسنده خاطرات و روزنامه نگار است. در عین حال 
او مرد سیاست هم هست. آثار این نویسنده به بیش 
از 2۰ زبان ترجمه و در کشورهای مختلف منتشر 

شده است.

اسپانیا برنده اش را شناخت 
فارس: مشــاور عالی 
رئیــس ســـــازمان 
ســنجش آمـــوزش 
کشور گفت: داوطلبان 
تکمیل ظرفیــــــت 
رشــته های  برخــی 
دانشگاه فنی و حرفه ای 
و مؤسســات آموزش عالی غیرانتفاعــی کاردانی 
به کارشناســی تــا چهارشــنبه اول  آذر ۹۶ برای 
ثبت نام مهلت دارند. حســین توکلی افزود: مرحله 
تکمیل ظرفیت پذیرش رشته های تحصیلی دانشگاه 
فنی و حرفه ای صرفاً بر اســاس ســوابق تحصیلی 
)معدل کل دوره کاردانی( در دانشگاه فنی وحرفه ای 
و مؤسسات آموزش عالی غیردولتی و غیرانتفاعی در 
آزمون کاردانی به کارشناسی ناپیوسـته است. وی 
افزود: داوطلبان می توانند بر اساس اطلاعیه سازمان 

سنجش تا مهلت باقی مانده ثبت نام کنند. 

مهلت ثبت نام تا فردا 

کوتاه و خواندنی

قاب عکس

رونمایی از کتاب کوچک ترین مؤلف ایران
عکس: خبرگزاری کتاب ایران

گفت و گو

نظر یک مقام مسئول 
درباره ورودی زیاد مراکز آموزش عالی 

دانشگاه ها چاره ای جز پذیرش 
دانشجوی شهریه ای ندارند 

 فرهنگ/ زهره کهندل   مدیــرکل دفتر برنامه ریزی و تحصیلات 
تکمیلی وزارت علوم درباره درآمدزایی دانشگاه های بزرگ از محل پذیرش 
دانشجوی شهریه ای در نوبت دوم و پردیس ها معتقد است که دانشگاه ها 

با بحران مالی مواجهند و چاره ای جز این ندارند. 
دکتــر عبدالرحیم نوه ابراهیم در گفت و گو با خبرنگار ما می گوید: بحران 
مالی در آموزش عالی موضوعی است که نمی شود آن را نادیده گرفت. این 
بحران از سال های گذشته وجود داشته و دارد. اگرچه دانشگاه های دولتی 
بخشی از  بودجه مورد نیاز خود را از دولت می گیرند اما این بودجه کفاف 

هزینه هایشان را نمی دهد. 
او ادامه می دهد: رقابتی شدن دانشــگاه ها ایجاب می کند که آن ها برای 
جبران کسری هایشان به فکر درآمدزایی باشند. یک راه این است که کار 
اضافی ایجاد بکنند که عمده این درآمدزایی از مسیر آموزش و نیز از راه 
پژوهش است. بنابراین نمی توان به دانشگاه های دولتی خرده گرفت که 

همواره متکی به بودجه عمومی  دولت باشند. 
به باور او، خوب اســت که دانشــگاه های دولتی به فکر کسب درآمد از 
راه های متناســب با شأن دانشگاه  باشند. این راه ها عموماً جذب دانشجو 
در دوره های شبانه و پردیس هاست تا از امکانات دوره های روزانه استفاده 
شود و ظرفیت های اضافی به دانشجویان شهریه پرداز اختصاص داده شود. 

 سندی جزئی نگر 
نوه ابراهیم درباره اجرایی شــدن ســند آمایش وزارت علوم، آن را سندی 
مأموریت محور و عملیاتی دانسته و خاطرنشان می کند: این سند بسیار 
جزئی نگر بوده و به دنبال مأموریت گرا کردن دانشگاه هاســت؛ ســندی 
که می خواهد به رشــته های خاصی که نیاز محلی و منطقه ای را جواب 
می دهد، ورود پیدا کند و متناسب با نیازهای جامعه توزیع دانشجو داشته 
باشد. توزیع امکانات و عدالت در توزیع ثروت هم از دیگر اهداف این سند 
اســت. وی در پاسخ به این پرســش که آیا در پایان برنامه ششم اجرای 
این سند وضعیت نظام آموزش عالی را ساماندهی می کند، می گوید: افق 

روشنی را می بینیم که در پایان برنامه ششم شاهد نتایج مثبتی باشیم. 
نوه ابراهیم با اشاره به بحث سطح بندی دانشگاه ها که سال گذشته دوره 
آزمایشی خود را پشت سر گذاشت و معاون آموزشی وزیر علوم نتایج آن را 
اعلام کرد، عنوان می کند: بعد از این دوره هم مرحله رتبه بندی دانشگاه ها 
را داریم که گروه ها با هم مقایسه می شوند. این نتایج کمک زیادی می کند 
که دانشگاه ها جایگاه خودشــان را در راستای طرح آمایش پیدا کرده و 

باعث می شود که دانشگاه ها با هم رقابت کنند. 
به گفته مدیرکل دفتر برنامه ریزی و تحصیلات تکمیلی وزارت علوم، در 
حال حاضر ۱3 دانشگاه سطح یک و ۱4 دانشگاه سطح 2 داریم که قطعاً 
دانشگاه های سطح 2 تلاش می کنند تا در زمان برنامه ریزی شده خودشان 
را به سطح یک برســانند و این باعث ایجاد رقابت در چرخه مدیریت و 

برنامه ریزی آموزش عالی می شود. 

10

فرهنگ

هفته ای برای کتابخوانی چه دستاوردی داشت؟ 

مردمی شدن هفته کتاب درحد شعار باقی ماند 
 فرهنگ/ حمید واحدی  بیســت و پنجمین 
دوره »هفته کتاب« در هفته قبل به اتمام رسید 
و برنامه های ریز و درشــت آن بــه پایان راه اجرا 
رسید. درباره این هفته و اتفاق های فرهنگیِ ناشی 
از آن صحبت های زیــادی می توان انجام داد که 
شاید مهم ترین آن ها به مسئله کیفیت برگزاری 
و نیز میــزان تأثیرگذاری برنامه های آن اشــاره 
دارد. اما پیش از این باید در میان برگزارکنندگان 
این رویداد تحقیق کــرد تا بتوان میزان اعتقاد و 

باورپذیری آن ها به چنین رویکردی را سنجید. 
خصوصی ســازی و یا به عبارت بهتر، واســپاری 
امور به بخش خصوصی در 4 ســال اخیر یکی از 
مهم ترین و البته ناکام ترین سیاســت های وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی  در مدیریت فرهنگی بوده 
اســت. با این همه، این تجربه چندان هم موفق 
نبوده و کار به جایی رسید که برای تشکیل شورای 
سیاست گذاری و شورای اجرایی نمایشگاه کتاب 
در سال جاری، صنوف از دعواهای درون صنفی به 
نزاع و لشکرکشی رسانه ای روی آوردند و مطالب 
و انتقادهای عجیبی علیه همدیگر روا داشــتند 
که بســیاری از آن ها حتی حســن همجواری و 

هم صنف بودن آن ها را نیز زیر سؤال می برد. 

 برنامه هایی که دولتی ماند 
مجید غلامی جلیسه که در سال جاری نیز به عنوان 
دبیر هفته کتاب انتخاب شده است، در حالی در 
نشست خبری خود از مردمی تر شدن برنامه های 
هفته کتاب خبــر می دهد که در خروجی اجرای 
این برنامه ها در سال جاری کمتر اتفاقی که حاکی 
از دعوت و یا آشنایی مردم با کتاب باشد را می توان 
مشاهده کرد. شــاید تنها در این زمینه بتوان به 
پویش »سطر سفید« اشــاره کرد که در روزهای 
پایانی این هفتــه، در قالب یک برنامه تلویزیونی 
شــاهد اجرای آن بودیم. این اتفاق زمانی خود را 
بیشتر نشان می دهد که در بسیاری از برنامه های 
در دست اجرای این هفته حتی بخش های دولتی 
نیز همانند ســال های قبل رغبتی به حضور خود 
نشان نداده اند. غلامی جلیســه خود پیش از این 
درباره این برنامه که از متولیان برگزاری آن بوده 

است، عنوان کرده بود: ما نتوانسته ایم و نمی توانیم 
هفته کتاب را یک مطالبه مردمی  قرار دهیم مگر 
آنکه مردم ما به عنوان مخاطبان اصلی کتاب این 
نیاز را داشــته باشند. ما به عنوان سیاست گذاران 
فقط می توانیم بسترسازی را برای ایجاد این مطالبه 
داشــته باشیم. به طور کلی، مردم به کتاب و این 
فرهنگ علاقه مندند اما باید بسترهای مناسب برای 

هیجان و انگیزه بخشیدن به آن ها فراهم شود. 
او افزود: ما هفته کتاب که یک جشن ملی است را 
به یک جشن دولتی تبدیل کرده ایم در حالی که 
می شود با مردمی کردنِ بیشتر آن و درگیرکردن 
مردم در این هفته مســئولیت ترویج کتاب را به 

خود آن ها سپرد. 
با این همه، وزارت ارشاد و مدیران آن همچنان از 
پدیده مبهمی  با عنوان مردمی شدن هفته کتاب 
سخن می گویند. نیکنام حسین پور، مشاور منابع و 
امور انسانی معاونت امور فرهنگی این وزارتخانه،  در 

هفته کتاب سال جاری در سخنانی عنوان داشت 
که دولتی ها بایــد از برگزاری برنامه های مختلف 
برای هفته کتاب قــدری فاصله بگیرند؛ هرچند 
که ممکن اســت این موضوع قدری سخت باشد 
اما وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی  و سیدعباس 
صالحــی، وزیر ارشــاد، این رویکــرد را دارند که 
حرکت این برنامه ها به سمت مردمی شدن باشد 
و امیدواریم بتوانیم پایه های این موضوع را بنا نهیم 

تا در سال آینده به صورت گسترده تر انجام شود. 
وی همچنین  با اشاره به برنامه هایی که جای آن ها 
در روزهای برگزاری هفته کتاب خالی است، ادامه 
داد: به نظرم جای نهادهای مدنی و ســازمان های 
مردم نهادی که در حوزه کتاب و کتابخوانی تشکیل 
شــده اند، در شوراهای سیاست گذاری و نهادهای 
تصمیم گیری خالی است و باید حضور آنان بیشتر 

باشد چون تأثیرشان زیاد خواهد بود. 
این سخنان که در واقع پاسخی به دبیر هفته کتاب 
بود، زمانی بیان شد که غلامی جلیسه در سخنانی 
اعتراضی از بی توجهی و بی رغبتی دســتگاه های 
دولتی در برگزاری هفته کتاب هم ســخن گفت. 
به عبارت دیگر، در حالی که دولت و وزارت ارشاد 
در ســال های اخیر در دعــوت بخش های متنوع 
خصوصی به حضــور و هزینه کرد بــرای ترویج 
کتاب و کتابخوانی ناکام بوده اســت، دبیر هفته 
کتاب در ســال جاری لب به ســخن باز می کند 

که دســتگاه های دولتی و حتی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســلامی  نیز در این مسیر رغبتی از خود 
نشان نداده اند و حتی بودجه آن و سایر بودجه های 
مرتبط با ترویج کتابخوانی را نیز به موقع و به صورت 

کافی تأمین نکرده اند. 

 مرثیه ای بر ناکامــی مدیریت دولتی 
فرهنگ 

با این همه، در برنامه های هفته کتاب بیش از آنکه 
به بدنه عمومی  جامعه که بخش قابل توجهی از بار 
افزایش ســرانه مطالعه را بر دوش خواهند کشید 
و شکل دهنده جریان فرهنگ عمومی  در کشور 
هســتند، توجه گردد، به بدنه دانشگاهی خاص 

جامعه توجه شد. 
آیا هفته کتاب نمی توانست جایی برای برگزاری 
دعوت ها و پویش هــای مردمی  و حتی تبلیغات 
خیابانی و نفر به نفر برای مطالعه در شــهرهای 
کشور باشد؟ و یا جایی برای اهدای رایگان کتاب و 
یا شکل دهی به کمپین ها و مسابقات و برنامه های 
مردمی  برای تشــویق به مطالعه؟ حتی برگزاری 
نشست های عمومی  و خیابانی کتابخوانی با هدف 
تشویق مردم به مطالعه و دیدار مستقیم و بدون 
واسطه آن ها با نویسندگان نیز می توانست در این 
زمینه گامی  به ســوی مردمی شدن این هفته و 
برنامه هایش باشد. اما در نهایت تشکیل ستادهایی 
که ظاهراً ریاست آن با استانداران است و نتیجه آن 
نیز انتشار گزارشی است که مشخص نخواهد بود 
تا چه اندازه عملیاتی شده، بر این دست برنامه ها 

ترجیح داده شده است. 
با این شــرایط، هفته کتاب مرثیه ای است برای 
روایت ناکامی های مدیریت دولتی فرهنگ در ایران 
در ترویج سنت قدیمی  و فراموش شده مطالعه و 
کتابخوانی؛ سنتی که از دیرباز بخشی از زندگی و 
زیست ایرانیان به شمار می رفت و با خروج از شیوه 
اجرایی مردمی و حرکت به ســمت اجرای دولتی 
رفته رفته جایگاهش را در دل و جان و خانواده های 
ایرانی از دست داده است؛ مرثیه ای که ضجه هایش 
را هر روز بیشــتر از قبل می تــوان از کوچه ها و 

خیابان ها و مدارس و دانشگاه های شهر شنید.

آنچه می خوانید

جای نهادهای مدنی و سازمان های 
مردم نهــادی که در حــوزه کتاب 
و کتابخوانی تشــکیل شــده اند، 
در شــوراهای سیاســت گذاری و 

نهادهای تصمیم گیری خالی است

خانه ملت: حذف کنکور سراسری با وجود اینکه به 
تصویب مجلس رسیده، سال هاست به مرحله اجرا 
نرسیده است و کارشناســان دلیل اصلی این امر را 
لابی گری و اعمال نفوذ مؤسســاتی می دانند که از 
برگزاری کنکور نفع می برند. رئیس مجلس دیروز به 
دانشــگاه تهران رفت و از اجرایی نشدن این مصوبه 

گلایه کرد.
 علی لاریجانی در مراســم تکریــم و معارفه رئیس 
کتابخانه مرکزی و مرکز اســناد دانشــگاه تهران، 
براهمیت اصلاح شــیوه برگزاری کنکور سراسری و 
چاره اندیشی درباره اتصال صنعت و دانشگاه تأکید 
کرد.  رئیس قوه مقننه با اشــاره به سابقه دانشگاه 
تهران بــه عنوان  رکن علمی در کشــور، براهمیت 

دیجیتالی شدن کتاب در این دانشگاه تأکید کرد و 
گفــت: در زمان فعالیت آقای جعفریان در کتابخانه 
مجلس، کتاب های خطی روی سایت قرار گرفت که 
به ایشان خرده نیز گرفتند ولی در کل به نظرم کار 
مفیدی است و دسترسی به آثار قدما را ساده می کند. 
وی با بیان اینکه دانشگاه تهران ظرفیت وسیعی از 
لحاظ آموزشــی دارد، ادامه داد: همیشه این گره و 
سؤال مطرح اســت که چرا سیستم دیوانی کشور 
به بخش های دانشــگاهی و پژوهشی اتصال ندارد و 
این قصه امروز نیســت و بیش از 3۰ سال است که 
این موضوعات مطرح بوده و تلاش شــده که بخش 
پژوهشی دانشگاه ها را با بخش های مورد نیاز ارتباط 

داد. 

البته همه به این موضــوع علاقه دارند، اما چرا این 
موضوع عملی نمی شــود؟ مشکل اصلی پول نفت و 
نظام بودجه ریزی در کشــور است چرا که یک پول 
به دســتگاه های اجرایی ارائه می شود و دستگاه ها 
محاسبه می کنند که در طول یک سال با این پول 

زندگی کنند.

 مصوبه حذف کنکور اجرایی نشد 
لاریجانی تصریح کرد: در سال های گذشته روش های 
مختلفی طراحی شد، دفتر ارتباط با دانشگاه و دفتر 
ارتبــاط با بخش صنعت راه اندازی شــد که خیلی 
نتیجه بخش نبود، بودجه پژوهشی دانشگاه ها طی 
سال هایی افزایش یافت اما آیا مشکلات کشور از نظر 

تولید حل شد؟ می توانیم در دولت و بودجه ایده هایی 
را مطرح کنیم که به این موضوع ســامان دهیم، به 
عنوان مثال به بخش تولید بگوییم بودجه ای را که 
داده ایم که در دانشگاه ها پژوهش انجام شود به عنوان 
مالیات محاسبه شود. وی با اشاره به اینکه دانشگاه ها 
روی حساب و کتاب هم گســترش پیدا نکرده اند، 
گفت: روش کنکور هم معضل جدیدی را در کشور 
ایجاد کرده است لذا باید اختیاراتی به دانشگاه ها داده 
شود تا بتوانند افراد فاضل را انتخاب کنند بخصوص 
در مقاطــع تحصیلات فوق لیســانس و دکترا که 
آسیبی که در سایر مقاطع ایجاد شده تا قسمت های 
بالاتر نیاید. زمانی تصویب کردیم کنکور برداشــته 

شود اما سازوکار آن در وزارتخانه ها سامان نیافت.

دانشگاه

رئیس مجلس:
 حذف کنکور 
به نفع کشور است



ایسنا: یک کارگردان 
معتقــد اســت کــه 
فیلــم  جشــنواره 
رقابت  جــای  فجــر 
استانداردســازی  و 
است و در عین حال 
تأســف می کند  ابراز 

که شــکل برگزاری جشــنواره فیلم فجر ما مانند 
جشنواره های اروپایی و جایزه دادنمان مانند اسکار 
است و داورانی که در 14 رشته اصلی بتوانند درست 
تشخیص بدهند، کمیاب هستند. علیرضا رئیسیان 
گفت: جشنواره فیلم فجر به سازمان سینمایی وصل 
است و مستقل نیست بنابراین طبیعی است که با 
تغییرات مدیریتی شاهد اتفاقاتی در جشنواره نیز 
باشیم. در شرایط تغییر، فیلمسازان به شانس متکی 
می شوند و این در حالی است که این جشنواره باید 

دارای شخصیت مستقلی باشد.

جشنواره فجر جای رقابت باشد 
ســـیدحامد  فارس: 
حسینی، تهیـه کننده 
فیلــم »ســرو زیــر 
آب«، دربــاره رونــد 
انجــام مراحــل فنی 
فیلم گفــت: به تازگی 
ساخت موسیقی فیلم 

را حسین علیزاده عهده دار شد و فیلم برای حضور 
در جشنواره سی و ششم فیلم فجر آماده می شود. وی 
درباره ضبط صحنه های هوایی فیلم گفت: مقدمات 
تصویربرداری بخش هوایی فیلم انجام شده اما نکته 
مهم در ضبط این تصاویر فصل مناسب است. این 
پلان ها به لحاظ بصری نیاز به فصل مناســب دارد 
که منتظر هستیم تا شرایط مناسب فراهم شود تا 
بتوانیم این صحنه ها را هم تصویربرداری کنیم. این 
دومین همکاری علیزاده با باشه آهنگر پس از فیلم 

»ملکه« خواهد بود. 

ساخت موسیقی »سرو زیرآب« 
ایلنا: حسین پارسایی 
جای  اینکه  بیــان  با 
موزیکالی  فضای  یک 
که از درامی قوی هم 
برخــوردار باشــد در 
تئاتر ما خالی اســت، 
گفت: تماشــاگران ما 

بسیار فهمیده و فرهیخته هستند و باید برای تولید 
اثر همواره فکر، اندیشه، سرمایه، وقت و برنامه ریزی 

باشد. 
ایــن کارگردان گفــت: به نظــرم نمایش هایی در 
دهه اخیر مانــدگار بودند و در خاطره ها ماندند که 
آفرینشگران آن ها مخاطب را جدی قلمداد کردند و 
سعی نمودند اثری را خلق کنند که موجب ارتقای 
سطح فرهنگی جامعه و مخاطبان شود و به همین 
علت در چند سال گذشته مخاطبان زیادی به سمت 
تئاتر سوق داده شدند؛ البته با کیفیت های متفاوت. 

مخاطب را جدی بگیریم
خبرنگاران  باشگاه 
محمدعلی  جــوان: 
نجفی گفــت: جهان 
عاشورا تمام نمی شود. 
تنها  دینی  هنرمنــد 
حس واقعه را در خود 
می یابد و بر اساس آن، 

فضای جدیدی می ســازد. مدیر اسبق سینمایی و 
کارگردان سینما و تلویزیون در برنامه »چهل چراغ« 
گفت: عاشورا بسیار عظیم تر از نگاه هنرمندان است. 
ســینما تا مرحله ای که بتواند تخیل انسان را فعال 
کند، می تواند کاری کند. به نظر من، جهان عاشورا 
دنیای درونی آدم ها را فعال می کند و هر کســی به 
میزان شناختی که دارد، می تواند خود را پیدا کند. 
من هرگز به خودم اجازه ندادم که در سینما به این 
موضوعات نزدیک شوم مگر اینکه از موضوع حسی 

بگیرم.

جهان عاشورا تمام نمی شود 

چهره - خبر

حوزه هنری: یک داســتان نویس فعالیت همزمان کارگردان در مقام ساخت آثار و 
نویسندگی را فرهنگ غلطی در سینمای کشورمان دانست و گفت: به نظرم، فاصله 
زیاد میان نویسندگان ادبی و سینماگران در امر اقتباس ادبی ناشی از فرهنگ غلط 
در حوزه سینماســت که تصور می کنیم کارگردان هــم باید کارگردانی کند و هم 
بنویسد. محسن پرویز درباره اینکه علی رغم انتشار تعداد قابل توجهی از کتاب های 
تاریخ شــفاهیِ مربوط به انقلاب و جنگ چرا کارهای اقتباسی چندانی در سینما 
صورت نمی گیرد، گفت: به جز اقتباس ادبی یک مشــکل اساسی تر داریم و آن این 
اســت که معمولاً کارگردان های ما علاقه مندند تا خودشان بنویسند و اسمشان به 
عنوان کارگردان و فیلمنامه نویس در تیتراژ ذکر شود. من خیلی متوجه نمی شوم که 
این فرهنگ از کجا در کشورمان باب شده است. البته مسلماً ممکن است انگیزه های 
مالی و یا مسائل دیگری در این اتفاق مؤثر باشند. به همین خاطر در اکثر فیلم هایی 
که در صحنه دیده می شوند، نام یک نفر به عنوان کارگردان و نویسنده مطرح است 

و نام افراد دیگری هم به عنوان مشاوران فیلمنامه ذکر می شود. 

سینما

 »کارگردان فیلمنامه نویس«  
از کجا آمد؟ 

باشگاه خبرنگاران جوان: تلویزیون با پایان ماه صفر سریال های متنوعی را برای 
مخاطبان خود تدارک دیده اســت. فصل دوم سریال »لیسانسه ها« به کارگردانی 
ســروش صحت از 4 آذرماه، ساعت 20:45 به روی آنتن می رود. سریال »سایه بان« 
نیز از چهارم آذرماه، ســاعت 21:30 روی آنتن شــبکه 2 سیما می رود. همچنین 
در 15 آبان تصویربــرداری اپیزود پایانی مجموعه تلویزیونی »روزهای بهتر« با نام 
»شاهد« به اتمام رسید و قرار است این مجموعه در روزهای آینده، ساعت 22:15 از 
شبکه یک پخش شود. با توجه به زمان طولانی تصویربرداری سریال »محکومین«، 
گروه کارگردانی به 2 بخش با سرپرســتی حسین قناعت و سیدجمال سیدحاتمی 
تقسیم شده اســت و تصویربرداری قسمت های پایانی باقی مانده است. همزمان با 
تصویربرداری، موسیقی، تدوین و مراحل صداگذاری در حال انجام است و روند تولید 
تا پایان آذرماه زمان خواهد برد و »محکومین« با آغاز فصل زمســتان به روی آنتن 
شــبکه یک سیما می رود. همچنین سریال »در جست وجوی آرامش« این روزها از 

شبکه 5 سیما پخش می شود. 

تلویزیون

سریال های 
پاییز و زمستان کدامند؟ 
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یادداشت

فیلم  »خانه  محمدعلی میرزایــی   هنر/   
داســتاني انقلاب« چند ســال است که فعالیت 
خــود را تحت حمایت ســازمان اوج آغاز کرده 
اســت و پروژه های سینمایی داستانی و مستند 
را در حوزه های مرتبــط با اهداف خود به تولید 
می رســاند. ایــن مجموعه در عمــر کوتاه خود 
خروجی های خوبی را داشــته اســت و توانسته 
ارتباط خوبی را با فیلمسازان جوان برقرار کند و 

راهی را برای هنرمندان جوان باز نماید. 
ضعف قصه گویي همواره یکي از ریشــه اي ترین 
معضلات سینماي داستاني ایران بوده است و آثار 
ارزشي و انقلابي نیز از این آفت مصون نبوده اند. 
سیدسجاد قافله باشی، مدیر خانه فیلم داستاني 
انقلاب که خود از فیلمسازان جوان و ممتاز کشور 
به حســاب می آید، در گفت وگویــی با ما درباره 

اهداف این تشکل هنری صحبت کرده است. 

 از آخرین اقدامات خانه فیلم داستانی در 
حوزه فیلمسازی و اجرایی بگویید. 

ما در آستانه یک تغییر جدی هستیم. تا قبل از 
این تغییرات، خانه فیلم داستانی را به عنوان یک 
مؤسسه فعال در عرصه فیلم کوتاه می شناختیم 
ولی ما در تدارک این هستیم که در سال آینده 
ان شــاء الله وارد حوزه سریال ســازی و سینمای 
حرفه ای شویم. الآن هم در حال نگارش چندین 
متن هســتیم. زیرا عرصه فیلم کوتاه به شــدت 
برای ما دغدغه است و احساس می کنیم که اگر 
مجموعه ما بخواهد در عرصه فیلمسازی بلند و 
حرفه ای حرفی برای گفتن داشته باشد، کماکان 
نیازمند ورود نیروی انسانی خلاق و جوان است. 
ما 2 واحد کوچک را زیر نظر خودمان راه اندازی 
کردیم که یکی مدرسه فیلم داستانی مفید است. 
این مدرسه جایی است که بچه هایی با تجربه کم 
اما با اســتعداد خوب به آن وارد می شوند و یک 
دوره آموزشــی را می گذرانند و پس از اینکه از 
اینجا بیرون آمدند، وارد بخش دیگری می شوند 

و در آنجا به تجربیات خود ادامه می دهند. 
در عرصــه فیلم کوتاه ما از ابتدای ســال 95 تا 
اواسط ســال 96 حدود 56 عنوان فیلم کوتاه را 

تولید کرده ایم که خیلی از آن ها در جشنواره های 
داخلی و خارجی موفق بوده اند. 

همچنین در مرحله ســریالی با موضوع عملیات 
کربلای 5 هســتیم که آقای جــواد حبیب پور 
فیلمنامه آن را نوشتند و به صورت فصلی است. 
اثر دیگر به نام »پردیســان« یک درام خانوادگی 
بــا رویکــرد مذهبــی اســت. در کل، در حال 
سپری کردن سالی پرفشار هستیم و اگر همدلی 
بچه هایی کــه در خانه فیلم داســتانی در حال 
فعالیت هســتند، نبود واقعاً انجام این فعالیت ها 

ممکن نمی شد. 

 آیا مردم و مخاطبان نگاه خوبی به فیلم 
کوتاه داشته اند و فعالیت تشکل هایی مانند 
تشکل شما تأثیری در جذب مخاطب داشته 

است؟ 
بســتگی به این دارد که یک فیلم کوتاه چگونه 
تولید شود. البته رویکرد و اهداف نیز مهم است. 
گاه یک فیلم کوتاه چند دقیقه ای کاری را می کند 
که یک سریال بلند چند قسمتی توانایی انجام آن 
را نــدارد. جمله معروفی وجود دارد که می گوید 
خلاقیت زاییده محدودیت است. وقتی زمان یک 
فیلم محدود می شــود، سازنده سعی می کند در 
کمترین زمان ممکن مختصرترین اثر خود را به 
مخاطب خود منتقل کند. در عین حال، یک فیلم 
بلند به سبب توانایی اش در کشاندن مخاطب به 

سینما هم در جای خود می تواند به شدت مؤثر 
واقع شود. 

ما در خیلــی از موارد به زمان اثر فکر نمی کنیم 
بلکه به اثرگذاری آن اهمیت می دهیم و خودِ یک 
اثر مشخص می کند که آیا در زمینه بلند می تواند 
موفق باشــد یا کوتاه؟ ولی بــه زعم بنده، این 2 
عرصه مکمل همدیگرند و هیچ کدام جای یکدیگر 
را نمی گیرند. اگر فیلم بلند نباشد، یک اثر کوتاه 
تا جایی توانایی دارد و بالعکس. ما در خانه فیلم 
داستانی همواره سعی کرده ایم که این 2 موضوع 

را در کنار همدیگر داشته باشیم. 

 با توجه به اینکه اکنون مدرسه سینمایی 
عمار هم فعالیت های چشمگیری در عرصه 
تولید فیلم کوتاه داشته است، به نظر شما آیا 
احساس رقابت یا همپوشانی در فعالیت های 

این 2 مرکز کــه اهــداف و رویکردهای 
مشترکی هم دارند، دیده نمی شود؟ 

بله، مجموعه هایی هستند که به صورت خصوصی 
و دولتی در حــال فعالیتند. اتفاقــاً رقابت های 
سازنده ای هم بین این مجموعه ها دیده می شود. 
ما با بعضی از این مجموعه ها حتی همکاری نیز 
می کنیم. به طور مثال، یک کار مشترک با جبهه 
مطالعات فرهنگی در دست انجام داریم. به نظر 
ما رقابت دراین موضوعات هیچ وقت به رفاقت ما 
و حرکت در مسیر مشترک صدمه نزده است اما 
جایی که رقابت نباشد حتماً رکود وجود دارد. این 
مســئله که مجموعه های متعددی وجود داشته 
باشند و در این حوزه کار کنند، باعث می شود که 
صداهای زیادی در این عرصه به گوش مخاطب 
برسد. البته حتماً ما در نگاه، شیوه و روش اختلاف 
داریــم که نتیجه این تعدد صداها ســاخت آثار 

متعدد با رویکردهای مختلف می باشد که این هم 
در جای خود ارزشمند است. 

 خودِ شــما در عرصه ساخت فیلم هم 
فعالیت داشته و دارید. برای کمک به جوانان 
تــازه وارد به این عرصه چــه امکاناتی در 

مجموعه خود فراهم کرده اید؟ 
ما در خانه فیلم داستانی سعی کردیم که بستری 
را ایجاد کنیم که هر کس به ما مراجعه کرد، به 
مجموعه ما ملحق شود و در روند رشد قرار گیرد. 
یا اگر به هر دلیلی توانایی آن را نداریم که پذیرای 
این عزیزان باشیم، حداقل با یک مشاوره درست 
بــه آن ها کمک کنیم چون عرصه فیلمســازی 
سخت است و باید این عزیزان در این حوزه همت 
بالایی داشته باشند که بتوانند مسیرهای خوب و 

روشنی را برای خود رقم بزنند.

ایران هیمنه رسانه ای غرب را 
شکسته است 

 دکتر هاشم داداش پور 
 فعال رسانه ای و عضو هیئت علمی  دانشگاه تربیت مدرس

اطلاع رســانی یکی از مهم ترین مأموریت های شــبکه های رسمی  سازمان 
صداوســیمای جمهوری اسلامی اســت. بدین لحاظ شبکه های تخصصی 
خبری و اطلاع رســانی از اهمیت بالایی برخوردارند. در این میان، می توان 
از شــبکه های خبری برون مرزی و در رأس آن ها »پرس تی وی« نام برد که 

مهم ترین خروجی و میزان تأثیرگذاری را بر مخاطبان دارد. 
»پرس تی وی« به خوبی توانســته در بین شبکه های جهانی جایگاهی ویژه 
برای خود بسازد. طبیعی است که این شبکه خبری سیاست هایی مستقل 
را دنبــال می کنــد تا تأثیرگذاری آن دوچندان شــود. امــا مهم تر اینکه، 
»پرس تی وی«  نسبت به شبکه های دیگر هم از جهت انعطاف پذیری و هم 
به لحاظ پاسخگویی به روزتر است. نکات مهم دیگری که تأثیر این شبکه را 
افزایش داده، اولاً انگلیســی بودن آن است که زبانی بین المللی است و دوم 
اینکه تحولات منطقه ای را پوشــش می دهد و تغییر نگاه به مردم ایران را 
به همراه داشــته است. با اینکه برنامه ها و مستندهای این شبکه به عنوان 
یک پیش فرض اولیه سیاســت رسمی  ایران را دنبال می کنند ولی در عین 
حال باید انعطاف پذیری بیشتری داشته باشند. این انعطاف وقتی در درجه 
اهمیت بالایی قرار می گیرد که »پرس تی وی« را در رقابت با دیگر رسانه ها 
ببینیم. »پرس تی وی« با به لحظه بودن اخبار، رعایت معیارهای بین المللی در 
کار خود، دارابودن کیفیت و کمیت مناســب اخبار و نیز استفاده از نیروی 
انسانی حرفه ای و تصمیمات درست چیزی از شبکه هایی مانند »سی ان ان«، 
»بی بی ســی« و »فاکس نیوز« کم ندارد و توانســته مستقل ترین رسانه در 
اثرگذاری معادلات سیاسی و خبری در دنیا باشد. »سی ان ان« و »بی بی سی« 
مدرن و به روز هســتند و سیاست های رســمی  آمریکا و بریتانیا را در یک 
چارچوب مشخص ارائه می کنند اما »پرس تی وی« با توجه به اینکه سیاست 
جمهوری اسلامی  را هم در نظر می گیرد، واقعیت ها را با مخاطبان خود در 
میان می گذارد و صدایی متفاوت و دیدگاه هایی منصفانه را انعکاس می دهد. 
این شبکه توانسته در رتبه بندی رسانه های جهانی نقش برجسته ای را ایفا 
کند و هیمنه امپراتوری رســانه ای را که توســط رسانه های غربی و معاند 
شــکل داده شده است، در هم بشــکند و با خبرهای مستقل و متفاوت بر 
بینندگان جهانی خود اثرگذار باشد. فضای رسانه ای امروز تنها توسط مردم 
اداره نمی شود بلکه نخبگان هم در آن سهم مهمی  دارند و »پرس تی وی« از 
این جهت نیز نقش خود را به خوبی ایفا کرده است.  صداوسیما باید در کنار 
تبلیغ و تبیین سیاست های جمهوری اسلامی  به این نکته مهم توجه کند 
که لازم است نیاز مخاطب را در نظر بگیریم. به عنوان مثال، وقتی برنامه ای 
درباره احکام دینی و قرآنی می سازیم ممکن است برای مخاطب داخلی که 
از کودکی با این احکام آشنایی دارد، چندان جذاب نباشد اما برای مردمان 
جمهوری آذربایجان جاذبه داشته باشد. توجه به نیاز و ذائقه مخاطب می تواند 
ضریب نفوذ این شبکه ها را افزایش دهد. مخاطب شناسی، موضوع شناسی و 
نیازشناسی از جمله نکات راهبردی ای هستند که باید همواره در دستور کار 
شبکه های برون مرزی قرار داشته باشند. شبکه های برون مرزی صداوسیما در 
رفع ایران هراسی نیز موفقیت چشمگیری داشته اند. مثلاً شبکه »هیسپان« با 
مخاطب 500 میلیونی از کشورهای آمریکای لاتین و اسپانیایی زبا ن ها توانسته 
چارچوبی که آمریکا به آن ها دیکته کرده است را بشکند و در معادلات ذهنی 
مخاطبانش اثرگذار باشد.  فراموش نمی کنم که چند سال پیش در سفری به 
مادرید و در گفت و گو با مدیران یکی از شبکه های اسپانیایی، با گوشزد کردن 
خلأ یک شبکه برون مرزی از ایران به زبان اسپانیایی مواجه شدم ولی حالا با 
وجود شبکه موفق »هیسپان تی وی« این خلأ پر شده است. توسعه و تنوع 
بیشتر شبکه های برون مرزی ایران در عرصه بین المللی مخاطبان بیشتری را 
نیز جذب پیام جمهوری اسلامی می سازد زیرا همواره مخاطب اخبار متفاوتی 

که به واقعیت نزدیک تر باشد را بیشتر می پسندد. 

»قاتل اهلی« از فردا اکران می شود
فارس: غلامرضا فرجی ســخنگوی شورای صنفی نمایش درباره جلسه 
روز گذشته شــورای صنفی نمایش گفت: قرارداد فیلم سینمایی »من 
دیوانه نیستم« در گروه قدس پس از فیلم سینمایی »خالتور« ثبت شد. 
وی درباره اکران های جدید فیلم های ســینمایی گفت: از روز 1 آذرماه 
)چهارشــنبه( فیلم سینمایی »قاتل اهلی«در گروه آزادی اکران می شود 
همچنین سه فیلم »صفر تا سکو«، »اشنوگل« و »پینوکیو و آمو سردار« 

در گروه آزاد اکران خواهد شد.

خبر

مدیر خانه فیلم داستانی در گفت وگو با قدس:

فقطبهساختفیلــمکوتاهبسندهنمیکنیــم

آنچه می خوانید

ما در خیلــی از موارد به زمان اثر 
فکر نمی کنیم بلکه به اثرگذاری 
آن اهمیت می دهیــم و خودِ یک 
اثــر مشــخص می کند کــه آیا در 
زمینه بلند می تواند موفق باشد 
یــا کوتــاه؟ این 2 عرصــه مکمل 
همدیگرنــد و هیچ کــدام جــای 

یکدیگر را نمی گیرند



 سه شنبه   30 آبان 1396 
  2 ربيع الاول 1439 21 نوامبر 2017  سال سى ام    شماره 8552 

خط بين الملل

مرگ قاتل خطرناك آمريكايى و سركرد ه 
باند  جنايتكار «منسون»

يورونيــوز: «چارلز منســون» 
ســركرد ه يــك بانــد  جنايتكار 
آمريكايى موســوم بــه «خانواد ه 
منسون» كه به جرم ارتكاب قتل 
به حبس ابد  محكوم بود  د ر سن 

83 سالگى د ر بيمارستان مرد .
رسانه هاى محلى آمريكا نوشتند : 
چارلز منسون كه اوايل اين ماه به 
بيمارستانى د ر كاليفرنيا منتقل 

شــد ه بود  پس از گذراند ن چهار د هه د ر زند ان مُرد . پزشــكى قانونى مرگ او 
را طبيعى اعلام كرد .

برخى رسانه ها مى گويند : د ر ماه ژانويه، منسون به د ليل خونريزى شد يد  رود ه 
به بيمارستان منتقل شد  و به جراحى نياز د اشت اما پزشكان گفتند  كه او براى 

جراحى شد ن ضعيف است و د ر نهايت به زند ان بازگرد اند ه شد .
د ر سال 1969 منسون پيروان خود  را به كشتن هفت تن مأمور كرد . د ر ميان 
قربانيان اين متهم يكى از بازيگران زن هاليوود  هم بود ه است. همچنين چهار 
نفر د يگر هم د ر خانه اين بازيگر به قتل رسيد ه اند . علاوه بر اين يك زوج ثروتمند  
د ر لس آنجلس هم توســط اعضاى گروه منسون به قتل رسيد ند . به گزارش 
شبكه خبرى بى بى سى، چارلز منسون خود  د ر هيچ يك از اين قتل ها مشاركت 

ند اشته است و پيروان خود  را به انجام اين قتل ها مأمور كرد ه است.
يورونيوز نيز د ر گزارشى نوشت: منسون و سه زن همد ست وى د ر سال 1971 
به جرم قتل محاكمه و مجرم شناخته شد ند . آنان د ر آن زمان به مرگ محكوم 
شــد ند  اما با تغيير قوانين ايالتى كاليفرنيا د ر سال 1972، حكم اعد امشان به 
حبس ابد  تبد يل شــد . چارلز منسون 12 بار د رخواست عفو كرد  كه از سوى 
مقامات د ولتى رد  شد . آخرين د رخواست عفو او نيز د ر سال 2012 اتفاق افتاد .

د رگيرى مسلحانه خونين د ر مركز مسكو
ود وموســتى: د ر پى د رگيرى مســلحانه د ر مركز تجارى مسكو معروف به 
«مسكو سيتى »، شش محافظ امنيتى مجروح شد ند . به گزارش ود وموستى، 
مهاجمان مسلح پس از د رگيرى از محل حاد ثه گريختند  اما پليس و نيروهاى 
امنيتى روسيه موفق شد ند  چهار مظنون اين حاد ثه خونين را د ستگير كنند  كه 

يكى از آن ها به علت شد ت جراحات وارد ه به بيمارستان منتقل شد .
پليس روســيه د ر حال بررسى علت اين حاد ثه اســت. اين حاد ثه د ر يكى از 
رستوران هاى مجلل مسكو سيتى د ر زمانى رخ د اد  كه د يميترى پاولوف يكى 

از تجار روسيه د ر حال برگزارى جشن تولد  خود  با حضور 260 مهمان بود .

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

د ستگيرى مرد  مشهد ى كه 
مد ير 110 كانال مستهجن 

تلگرامى بود  
پليس: سرپرست پليس فتا گلستان از د ستگيرى مد ير 
110 كانال تلگرامى مستهجن توسط كارشناسان اين 
پليس خبر د اد  و گفت: متهم با همكارى پليس فتا مشهد  

د ستگير شد . 
ســروان وحيد  صاحبكاران مسئول پليس فتا گلستان 
گفت: د و نفر خانم گرگانى، مد عى د سترســى غيرمجاز 
به اكانت شان د ر يكى از شــبكه هاى اجتماعى بود ه و 
عنوان د اشتند ، عكس هاى شخصى خود  و د وستانشان 
د ر اختيار فــرد ى قرار گرفته كه با تهد يد ، قصد  اخاذى 

از آن ها را د ارد .
وى افزود : شاكيان اظهار د اشتند ، با توجه به عد م تمكين 
به خواسته آن فرد ، وى شماره تلفن ها و تصاوير آن ها را با 
انتساب صفت ها و عناوين ناروا د ر كانال ها و گروه هايى با 
محتواى مستهجن و مبتذل كه توسط خود ش مد يريت 
مى شد  منتشر نمود ه و سبب هتك حيثيت آن ها شد ه 

است.
اين مقام انتظامى با اشاره به اينكه پروند ه به فوريت د ر 
د ستور كار كارشناسان اين پليس قرار گرفت، اد امه د اد : 
پس از انجام تحقيقات لازمه و اقد امات فنى و پليســى 
نهايتاً متهم شناسايى كه با توجه به حضور وى د ر استان 
خراسان رضوى پس از هماهنگى با مرجع قضايى، اكيپى 

از مأموريــن مجرب 
اخذ  بــا  پليس  اين 
آن  به  قضايى  نيابت 
اســتان عزيمت و با 
همكارى كارشناسان 
مشــهد ،  فتا  پليس 
متهــم د ســتگير و 
گوشى تلفن همراهى 
از طريــق آن  كــه 

مباد رت به انجام اعمال بزه كارانه مى كرد توقيف شد.
ســروان صاحبكاران افزود : د ر تحقيقات صورت گرفته 
متهم با اعتراف به اعمال مجرمانه خود  اظهار د اشت به 
پروفايل افراد به صورت غيرمجاز د سترســى پيد ا كرد ه 
و تصاوير و اطلاعات شــخصى آن ها را د ريافت و اقد ام 
به تهد يد  آن ها نمود ه و نهايتاً د ر كانال هاى غيراخلاقى 

منتشر نمود ه است.
وى اد امه داد: با تكميل تحقيقات د ر پليس فتا گلستان 
مشخص شد كــه 110 گروه و كانال د ر زمينه انتشــار 
تصاويــر، كليپ و مطالب مســتهجن و مبتذل فعاليت 
مى كنند، با چند ين هزار نفر عضو كه اكثر آن ها ناخواسته 
و بد ون اخذ اجازه به اين گروه ها و كانال ها اضافه شد ه اند  

توسط متهم مذكور راه اند ازى و مد يريت مى شد.
صاحبكاران افزود: كاربران از انتشــار تصاوير و اطلاعات 
خصوصى خود  د ر شبكه هاى اجتماعى خود د ارى كنند ، 
چرا كه مجرمان ســايبرى به راحتــى از اين اطلاعات 
سوء استفاد ه مى كنند  و آبرو و حيثيت فرد  را با اطلاعات 

منتشر شد ه توسط خود شان به بازى مى گيرند .

از مأموريــن مجرب 
اخذ  بــا  پليس  اين 
آن  به  قضايى  نيابت 
اســتان عزيمت و با 
همكارى كارشناسان 
مشــهد ،  فتا  پليس 
متهــم د ســتگير و 
گوشى تلفن همراهى 
از طريــق آن  كــه 

خط قرمز- ليلا طاهرى:2 مرد  سوار بر 
سراتو به سر قرار با فروشند ه گوشى هاى 
ميليونى د ر سايت د يوار رفته و با تهد يد  
خشــن د ست به ســرقت زد ند . روز 13 
آبانماه امســال مــرد ى بــا مراجعه به 
كلانترى 190 مجيد يه اعلام د اشت كه 
توسط د و سرنشين يك سراتو سفيد  رنگ 
و با تهد يــد  چاقو و ضمن ضرب و جرح، 
مورد  سرقت و زورگيرى 8 گوشى تلفن 
همراه به ارزش تقريبى 30 ميليون تومان 

قرار گرفته است. 
با تشكيل پروند ه مقد ماتى با موضوع «ضرب 
و جرح عمد ى و سرقت به شيوه زورگيرى» 
و به د ســتور بازپرس شعبه پنجم د اد سراى 
ناحيه 34 تهران، پروند ه براى رسيد گى د ر 
اختيار پايگاه چهــارم پليس آگاهى تهران 

بزرگ قرار گرفت.
مالباختــه پس از حضــور د ر پايگاه چهارم 
پليس آگاهى تهران بزرگ د ر اظهاراتش به 
كارآگاهان گفت: من د ر نمايشــگاه فناورى 
اطلاعات د ر كشــور امارات تعد اد  8 گوشى 
تلفــن همراه اپل خريــد ارى كرد ه و جهت 
فــروش بــه ايــران آورد م؛ از آنجائيكه اين 
مد ل گوشــى ها هنوز وارد  كشور نشد  ه بود ، 
نتوانســتم آن ها را د ر بــازار خريد  و فروش 
گوشى تلفن همراه د ر خيابان حافظ بفروشم. 
د رنهايت گوشى ها را براى فروش د ر سايت 
د يوار آگهى كرد م كه پس از مد ت كوتاهى 
شخصى با من تماس گرفت و خواهان خريد  
گوشى هاى فوق شد . با اين شخص د ر ميد ان 
هروى قرار گذاشتم كه د ر محل قرار د و نفر با 
خود رو سراتو سفيد رنگ حاضر شد ند ؛ جهت 
بررســى اصالت گوشــى ها به مغازه فروش 
گوشــى تلفن همراه رفتيم؛ پــس از تأييد  
اصالت گوشــى ها توسط مغازه د ار و تعيين 
قيمت30 ميليون تومانى، براى پرد اخت پول 
از سوى خريد اران از مغازه خارج شد ه و پياد ه 
به سمت شــعبه بانك حركت كرد يم اما به 
محض نزد يك شد ن به محل پارك خود روى 

د زد ان، ناگهان آن ها با چاقو به ســمت من 
حمله ور شــد ه و پس از مجــروح كرد نم از 
ناحيه د ست، هر هشت د ستگاه گوشى تلفن 
همراه را سرقت كرد ه و با ماشين به سرعت 

از محل متوارى شد ند .
همزمان با آغاز رســيد گى به پروند ه اوليه، 
شكايت مشابه د يگرى د ر خصوص زورگيرى 
توسط سرنشينان يك سراتو سفيد  رنگ از 
كلانترى 147 نارمك به پايگاه چهارم پليس 

آگاهى تهران بزرگ ارجاع شد .
د ر پرونــد ه اخير، مالباخته د ر اظهاراتش به 
كارآگاهان گفــت: متهمان جهت خريد  د و 
د ستگاه موتورسيكلت برقى به ارزش تقريبى 
يك ميليون و 600 هزار تومان به مغازه بند  ه 
د ر فلكه اول تهرانپــارس آمد ه؛ مبلغ 100 
هــزار تومان به عنوان پيش پرد اخت به من 
تحويل د اد ه و با د اد ن آد رسى د ر بلوار ابوذر 
از من د رخواست كرد ند  تا موتورسيكلت ها 
را به اين نشــانى آورد ه و د ر آنجا مابقى پول 
پرد اخت شــود ؛ موتورسيكلت ها را از طريق 
پيك به نشــانى بلوار ابوذر ارســال كرد ه و 
پس از مــد ت كوتاهى اطلاع پيد ا كرد م كه 
خريد اران موتورســيكلت پــس از تحويل 
گرفتن موتورســيكلت ها زمانــى كه قصد  
پرد اخت پول از طريق د ســتگاه كارتخوان 
بانكى تحويلى به پيك را د اشتند ، به رانند ه 
حمله ور شــد ه، او را با چاقو از ناحيه د ست 
مجروح و پس از استفاد ه از اسپرى اقد ام به 
سرقت د و موتورسيكلت برقى كرد ه و از محل 

متوارى شد ند .

با توجه به شــيوه و شــگرد  ســارقين د ر 
شناسايى و سرقت از د و مالباخته، كارآگاهان 
با بررسى تصاوير بد ست آمد ه از د وربين هاى 
مد اربسته متعلق به د و مغازه فروش گوشى 
تلفن همراه د ر ميد ان هروى و مغازه اسباب 
بــازى فروشــى د ر فلكــه اول تهرانپارس 
اطمينان پيد ا كرد ند  كه هر د و سرقت توسط 
يك گروه د و نفره از سارقين انجام شد ه است 
د ر اد امه، با شناسايى خود رو سراتو اطلاع پيد ا 
كرد ند  كه خــود رو روز يكم مهرماه د ر بلوار 

فرحزاد ى سرقت شد ه است.
د ر اد امه تحقيقات، كارآگاهان پايگاه چهارم 
پليس آگاهى با بهره گيرى از بانك مجرمان 
ســابقه د ار و انجام چهره نــگارى موفق به 
شناســايى يكــى از مجرمان ســابقه د ار و 
حرفه اى به نام «محمد . الف» 25 ساله شد ند .
بررســى سوابق «محمد . الف» نشان د اد  كه 
وى د ر يكى از ســوابق خود  نيز د ر يك نزاع 
و د رگيرى د ســته جمعى منجر به قتل نيز 
توسط اد اره د هم پليس آگاهى تهران بزرگ 
د ســتگير و مد تى را د ر زند ان گذراند ه و د ر 
حال حاضر نيز تحت تعقيب د ستگاه قضايى 

قرار د ارد .
با شناســايى تصوير «محمد . الف» از سوى 
شكات و مالباختگان به عنوان رانند ه خود رو 
ســراتو مســروقه، كارآگاهان پايگاه چهارم 
پليس آگاهى تهران بزرگ با انجام اقد امات 
ويژه پليســى و با بهره گيــرى از اطلاعات 
موجود  د ر ســوابق متهم اقد ام به شناسايى 
محل ترد د  «محمد . الف» د ر محد ود ه خيابان 

فرجام د ر شرق تهران كرد ه، وى را سوار بر 
يك د ستگاه موتورسيكلت آپاچى سبزرنگ 
شناسايى روز 25 آبانماه اقد ام به د ستگيرى 

وى كرد ند .
با د ستگيرى «محمد . الف»، وى د ر همان 
تحقيقات مقد ماتى صراحتا به سرقت از د و 
مالباخته به همراه همد ستش به نام «ميثم. 
ن» 36 ساله اعتراف كرد  كه بلافاصله ميثم 
نيز به عنوان يكى از مجرمين سابقه د ار د ر 
زمينه ســرقت خود رو مورد  شناسايى قرار 

گرفت.
د ر اد امه، مخفيگاه ميثم د ر منطقه نظام آباد  
شناسايى، او نيز د ر همان روز د ر زمان خروج 
از مخفيگاهش با يك ســمند  نوك مد اد ى 
د ســتگير و به پايگاه چهارم پليس آگاهى 

تهران بزرگ منتقل شد .
با انتقال متهمين بــه پايگاه چهارم پليس 
آگاهى تهــران بزرگ، محل نگهد اى خود رو 
سراتو مسروقه د ر پاركينگ منزل بستگان 
«محمد . الف» د ر خيابان د لاوران شناسايى، 
د ر بازرســى از د اخل خود رو مسروقه تعد اد  
زياد ى پلاك هاى د اراى سابقه سرقت كشف 

شد .
سرهنگ كارآگاه فخرالد ين افراسيابى، رئيس 
پايگاه چهــارم پليس آگاهى تهران، با اعلام 
اين خبر گفت: متهمين د ر همان تحقيقات 
اوليه به سرقت هاى مشــابه اعتراف كرد ه و 
تحقيقــات از آن ها جهت شناســايى د يگر 
جرايم ارتكابى آن ها د ر د ستور كار قرار گرفته 
است؛ لذا از تمامى شكات و مالباختگانى كه 
بد ين شــيوه و شــگرد  و توسط سرنشين ان 
يك د ستگاه خود رو سراتو سفيد رنگ مورد  
سرقت، زورگيرى، ضرب و جرح قرار گرفتند  
د عوت مى شود  تا جهت شناسايى متهمين و 
پيگيرى شكايات خود  به نشانى پايگاه چهارم 
پليس آگاهى تهران بزرگ د ر سيد خند ان - 
خيابان ابوذر غفارى - بالاتر از بيمارســتان 
رسالت - جنب كلانترى 120 سيد خند ان 

مراجعه كنند .

نقشه مردان خشن براى سرقت گوشى هاى ميليونى
 مرد  سوار بر 
سراتو به سر قرار با فروشند ه گوشى هاى 
ميليونى د ر سايت د يوار رفته و با تهد يد  

آبانماه امســال مــرد ى بــا مراجعه به 
 مجيد يه اعلام د اشت كه 
توسط د و سرنشين يك سراتو سفيد  رنگ 
و با تهد يــد  چاقو و ضمن ضرب و جرح، 
 گوشى تلفن 

ركنا: مرد ى كه به اتهــام قتل د خترى نوجوان 
د ر مرند  بازد اشت شد ه بود ، راز قتل همسر سابق 
خود  را نيز فاش كرد . سرهنگ على اسماعيل پور، 
معــاون اجتماعــى فرماند هى انتظامى اســتان 
آذربايجان شــرقى گفت: چند  روز پيش مأموران 
جســد  د خترى 15 ساله را د ر حاشيه شهرستان 
مرند  كشــف كرد ند . تحقيقات اد امه د اشــت تا 
اينكه هويت مقتول شناسايى و معلوم شد  مرد ى 

ميانسال مرتكب اين جنايت شد ه است. يك روز 
بعد  از جنايت متهم فرارى شناسايى و بازد اشت 

شد . متهم انگيزه هاى متفاوتى را د رباره قتل د ختر 
نوجــوان اعلام كرد  تا اينكــه د ر اد امه تحقيقات 
مد عى بود  مد تى پيش همســرش را طلاق د اد ه 

است و از او نيز خبرى ند ارد .
سرانجام د ر جريان تحقيقات اعتراف كرد  او را كه 

ساكن استان البرز بود ه به قتل رساند ه است.
متهم كه د ســت به د و جنايت زد ه بــود ، با قرار 

قانونى روانه بازد اشتگاه پليس آگاهى شد .

اعتراف 
كثيف 

قاتل دختر 
15 ساله 
در مرند



خط حادثه

قتل جوان 21 ساله د ر ورامين
مهر: فرماند ه انتظامى شرق اســتان تهران از وقوع نزاع د ر ورامين خبر د اد  و 
افزود : قاتلى كه يك جوان 21 ساله را د ر اين نزاع به قتل رساند ه بود ، كم تر از 

2 ساعت د ستگير شد .
سرد ار عبد الرضا ناظرى اظهار د اشت: ساعت 22:16 شب يكشنبه، يك د رگيرى 
د ر «لرآباد » چهار راه پنج شــنبه بازار ورامين به وقوع پيوست، كه طى آن د و 
جوان با يكد يگر د رگير شد ند . وى اضافه كرد : د ر اين بين فرد ى با هويت معلوم 

با جوان 21ساله د يگر به د ليل خصومت هاى قبلى به نزاع پرد اخت.
فرماند ه انتظامى شرق استان تهران اضافه كرد : د ر اين د رگيرى ضارب با چاقو 
به گرد ن مقتول ضربه وارد  كرد  و شــخص آسيب د يد ه توسط عوامل اورژانس 
به بيمارستان 15 خرد اد  ورامين منتقل شد ، اما متاسفانه د ر اثر شد ت جراحات 

وارد ه د ر بيمارستان فوت كرد .
ناظرى گفت: ضارب قاتل به همراه ساير نفرات د خيل د ر اين د رگيرى توسط 
مأمورين فرماند هى انتظامى ويژه شرق استان تهران مورد  تعقيب قرار گرفتند  
و د ر كمترين زمان ممكن و با گذشت كم تر از 2 ساعت د ستگير و با تشكيل 

پروند ه قضايى براى بررسى بيشتر د ر اختيار پليس آگاهى قرار د اد ه شد ند .

قاتل 18 ساله د ر همد ان د ستگير شد 
ايرنا:رئيس پليس آگاهى استان 
همــد ان گفت: قاتل 18 ســاله 
معروف به «مهد ى ميوه» توسط 

عوامل اين نيرو د ستگير شد .
ســرهنگ رضا زارعى ياد آورى 
كرد : 2 جوان هفتم آبان امسال 
د ر نزد يك يك مجتمع تجارى 
با هم  مسكونى شــهر همد ان 
د رگير مى شــوند  كه اين نزاع 

منجر به قتل يكى از آن ها مى شود .
وى بيان كرد : د ر جريان اين د رگيرى فيزيكى فرد ى معروف به «مهد ى ميوه» با 

استفاد ه از سلاح سرد  يك جوان 18 ساله را به شد ت مجروح مى كند .
رئيس پليــس آگاهى همد ان اضافه كرد : فرد  مجروح به مركز د رمانى منتقل 
شد ، اما شد ت جراحت و خونريزى،  منجر به مرگ وى د ر بيمارستان مى شود .

سرهنگ زارعى اظهار كرد : هر چند  قاتل از صحنه جرم متوارى مى شود  ولى با 
تلاش پليس اين فرد  شناسايى و د ستگير شد .

وى د رباره علل و انگيزه وقوع اين قتل گفت: چند ى پيش اين 2 جوان با هم 
د رگير شد ه و مقتول به همراه د وستانش اقد ام به ضرب و جرح وى مى كنند .

اين مقام انتظامى اد امه د اد : پس از اين د رگيرى فيزيكى، قاتل مترصد  فرصتى 
براى انتقام جويى بود  كه هفتم آبان امســال د ر جريان د رگيرى با مقتول اين 

پسر جوان را به قتل مى رساند .
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خط قرمز - مهد   ى كاهانى مقد   م: مرد    جوانى كه با اجراى 
نقشه اى فريبكارانه، د   ست به سرقت از مغازه هاى طلافروشى 

مشهد    مى زد   ، سرانجام به د   ام افتاد   .
به گزارش خبرنگار ما، چند   ى قبل مأموران پليس مشهد    به 
د   نبال تماس يك طلافروش، از ســرقت چند    النگوى طلا به 
شيوه اى فريبكارانه از مغازه طلافروشى اين مرد   ، باخبر شد   ند    

و براى تحقيقات بيشتر تيمى از مأموران وارد    عمل شد   ند   .
مرد    طلافروش به مأموران گفت كه مرد    34 ســاله اى براى 
خريد    طلا وارد    مغازه اش شــد   ه و پس از د   يد   ن طلاها چند    

حلقه النگو به ارزش يك ميليون و 400 هزار تومان را خريد   ه 
و سپس از او خواسته تا النگوها را د   ر يك بسته كاد   وپيچ كند   .

وى افزود   : پس از اينكه النگوها را كاد   وپيچ كرد   م، مرد    فريبكار 
يــك كارت بانكى به من د   اد    و بســته طلاها را د   اخل كيف 
د   ستى اش قرار د   اد    كه د   ر اين مرحله متوجه شد   م تاريخ اعتبار 

كارت تمام شد   ه و موجود   ى هم ند   ارد   .
طلافروش اد   امه د   اد   : مرد    جوان بسته كاد   وپيچ شد   ه طلاها را 
از كيف د   ستى اش بيرون آورد    و روى ميز گذاشت و اد   عا كرد    
كــه به د   اخل خود   رويش مى رود    تا كارت بانكى اش را بياورد    
كه پس از رفتن مرد    جوان به ماجرا مشكوك شد   م و پس از 
لحظاتى وقتى بســته كاد   وپيچ شد   ه طلا را باز كرد   م، متوجه 
شد   م كه چند    النگوى بد   ل د   اخل بسته كاد   وپيچ شد   ه است 
و مرد    جوان نيز د   يگر به مغازه بازنگشــت و تازه فهميد   م كه 
آن مرد    فريبكار بسته مشابه د   يگرى براى اجراى نقشه سرقت 

طلاها، از قبل آماد   ه كرد   ه و د   اخل كيفش قرار د   اد   ه بود   .
اد   امه گزارش خبرنگار ما به نقل از فرماند   ه انتظامى خراسان 
رضوى حاكى است: با توجه به اهميت و حساسيت موضوع و 

احتمال ارتكاب سرقت هاى مشابه د   يگر، د   ستورات ويژه اى د   ر 
اين رابطه صاد   ر شد    و تيمى از مأموران تجسس سركلانترى 
غرب مشهد    با هد   ايت سرهنگ بوستانى، رئيس پليس مشهد   ، 

براى د   ستگيرى عامل اين سرقت ها وارد    عمل شد   .
ســرد   ار قاد   ر كريمى گفت: مأموران د   ايره تجسس كلانترى 
آبكــوه د   ر اين مأموريــت ضربتى با بررســى هاى علمى و 
تحقيقات ميد   انى، متهم پرونــد   ه را چهره زنى و هويت او را 

شناسايى كرد   ند   .
وى افــزود   : با به د   ســت آمــد   ن اين اطلاعــات و كنترل و 
مراقبت هاى نامحسوس، آخرين مخفيگاه متهم تحت نظر قرار 
گرفت و مأموران پليس سرانجام د   ر فرصتى مناسب و اقد   امى 
غافلگيرانه اين سارق فريبكار را د   ستگير كرد   ند   . د   ر بازرسى از 
مخفيگاه متهم ســه عد   د    كيف د   ستى كه د   ر سرقت ها مورد    
استفاد   ه او بود    به همراه يك كلت پلاستيكى، د   ستبند    قلابى 

و مقد   ارى طلاى بد   لى كشف شد   .
متهم براى تحقيقات بيشتر و كشف د   يگر جرائم احتمالى اش 

د   ر اختيار مقام قضايى قرار گرفته است.

دزد حقه باز طلا فروشى هاى مشهد دم به تله داد

خريد    طلا وارد    مغازه اش شــد   ه و پس از د   يد   ن طلاها چند    

قاچاقچيان عتيقه د ر خليل آباد  
به گل نشستند 

خط قرمز: فرماند ه انتظامى خليل آباد  از د ستگيرى 7 نفر 
اعضاى يك باند  قاچاق اشــياى عتيقه د ر اين شهرستان 

خبر د اد .
سرهنگ د وم ولى اله غلامى گفت: د ر پي كسب خبري 
مبني بر فعاليت افراد ي ناشــناس د ر زمينه حفاري هاي 
غيرمجاز، اســتخراج و فروش اشياى تاريخي و عتيقه د ر 
يكى از مناطق تاريخى حاشيه شهر خليل آباد ، بلافاصله 
موضوع د ر د ســتوركار مأموران پليس آگاهي و اطلاعات 

قرار گرفت. 
وي اظهار د اشت: مأموران پليس با حضور د ر محل، پنج 
نفــر از متهمان كه د ر حال حفــارى بود ند  را د ر اقد امى 
غافلگيرانه د ستگير كرد ند  كه د ر بازرسى از محل، سه عد د  
كوزه سفالى و د و عد د  خشت قد يمى كه بر اساس نظريه 
كارشناس اد اره ميراث فرهنگى د اراى 1600 سال قد مت 

و متعلق به د وره ساسانيان است، كشف شد . 
وى عنوان كرد : د و نفر د يگر از حاميان مالى و واسطه هاى 
اصلى اين باند  با شگرد هاى نوين پليسى شناسايي و د ر 
يك عمليات غافلگيرانه به طور جد اگانه د ستگير شد ند . 
اعضاى اين باند  به همراه پروند ه متشكله و اشياى مكشوفه 

د راختيار مراجع قضائي قرار گرفتند .

آغاز ثبت د وربينى تخلفات 
موتورسيكلت ها 

پليس  رئيــس  مهر: 
راهــور تهــران بزرگ 
از آغاز ثبــت تخلفات 
توسط  موتورسيكلت ها 
د وربين هاى ثبت تخلف 
نصب شــد ه د ر سطح 

شهر تهران خبر د اد .
محمد رضــا  ســرد ار 
كرد :  اظهــار  مهماند ار 

تمام د وربين هاى ثبت تخلفاتى كه د ر سطح شهر تهران 
بود ند ، تاكنون فقط تخلفات خود روها را ثبت مى كرد ند ؛ 
اما از ســه ماه قبل با ايجاد  تغييراتى د ر سخت افزارها و 
نرم افزارهاى موجود ، كار ثبت تخلفات موتورسيكلت ها نيز 
از اين طريق انجام مى شود . وى د رباره جزئيات اين طرح 
گفت: د ر شــروع اين طرح 3 تخلف عبور از چراغ قرمز، 
ســرعت غيرمجاز و عبور از خط اضطــرار و خط ويژه از 
طريق د وربين ها ثبت مى شود  و ساير تخلفات مانند  قبل 

به صورت د ستى ثبت مى شود .
مهمانــد ار د ر رابطــه با ايجــاد  محد ود يت بــراى ترد د  
موتورســيكلت ها د ر محد ود ه طرح ترافيك نيز ابراز كرد : 
هنوز تصميمى د ر اين رابطه گرفته نشد ه است؛ اين كار 
نياز به مصوبه شوراى شهر و د ر اختيار د اشتن ابزار كنترلى 

د ارد . 

خط شهرستان ها
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مرگ 5 زائر بانو د ر تصاد ف پرايد با اتوبوس

خط قرمز: رئيس پليس راه خراســان جنوبى از كشته 
         شــد ن 5 نفــر د ر تصاد ف بامــد اد  د يروز د ر محور 
بيرجند  به قاين خبر د اد . سرهنگ حسين رضايى افزود : 
ساعت يك بامد اد  د يروز با اعلام مركز فوريت هاى پليسى 
110 مبنى بر تصاد ف فوتى د ر كيلومتر 34 محور قاين 
به بيرجند  بلافاصله نيروهاى امد اد ى و كارشناسان پليس 
به محل حاد ثه اعزام شــد ند .  بررسى هاى اوليه مأموران 
مشــخص كرد  كه يك خود روى ســوارى پرايد  با پنج 
سرنشين د ر مســير قاين به بيرجند  د ر حركت بود ه كه 
با يك اتوبوس كه د ر مســير مخالف ترد د  د اشته برخورد  
كرد ه است. د رنتيجه اين برخورد  رانند ه و چهار سرنشين 
خود روى پرايد  كه همگى زن بود ند ، د ر د م فوت كرد ند . 
رئيس پليس راه خراســان جنوبى علت اوليه تصاد ف را 
تخلف انسانى از سوى رانند ه پرايد  اعلام كرد  و گفت: علت 
قطعى حاد ثه پس از بررسى هاى د قيق كارشناسى اعلام 
خواهد  شد . به گفته وى، جسد  كشته شد گان حاد ثه كه 

از زائران بارگاه رضوى بود ند ، به سرد خانه منتقل شد ند .
* 16 مجروح حاصل برخورد  پرايد  با مينى بوس 

د رمحور نيشابور
از سوى د يگر، 16 نفر بر اثر واژگونى يك د ستگاه مينى 
بوس د ر نتيجــه برخورد  با يك خــود رو پرايد  د ر 20 

كيلومترى محور نيشابور- مشهد  مصد وم شد ند .
مد ير حواد ث و فوريت هاى پزشكى د انشگاه علوم پزشكى 
نيشــابور د ر اين باره گفت: اين حاد ثه د ر حوالى شهر 

خرو نيشــابور به وقوع پيوست كه همه مصد ومان با 
استفاد ه از يك د ستگاه اتوبوس آمبولانس و چند  د ستگاه 
آمبولانس به مراكز د رمانى شهر نيشابور منتقل شد ند . 
به گفته محمد  شورورزى، اكثر مجروحان جراحت هاى 
سطحى و شكستگى اند ام د ارند  و خوشبختانه تاكنون 

مورد  فوتى ند اشته ايم.
* واژگونى وانت نيسان، مرگ رانند ه را رقم زد 

خبر د يگرى حاكى است: واژگونى يك وانت نيسان د ر 
محور د اورزن به ســبزوار، رانند ه خود رو را به كام مرگ 
كشاند . فرماند ه انتظامي شهرستان د اورزن با اعلام اين 
خبر گفت: ساعت 02:50 بامد اد  د يروز واژگونى خود رو 
د ر چهار كيلومترى روستاى ريوند ، به مركز 110 اعلام و 
بلافاصله تيمي از مأموران پاسگاه انتظامى «باشتين» به 

همراه نيروهاي امد اد ي به محل اعزام شد .
ســرهنگ ســيد  جمال معتمد  الشــريعتى افــزود : د ر 
بررسي هاي به عمل آمد ه مشخص شد ، يك خود رو نيسان 
با 2 نفر سرنشين كه به مقصد  سبزوار د ر حركت بود ه از 
جاد ه منحرف و واژگون شــد ه است. د ر اين حاد ثه رانند ه 
44 ســاله نيسان به نام حســن به علت شد ت جراحات 
وارد ه د ر د م فوت كرد ه و سرنشــين آن (على 46 ساله) 
مجروح و توسط اورژانس جاد ه اى به بيمارستان امد اد  شهر 
سبزوار منتقل شد ه است. وى خاطر نشان كرد : كارشناس 
تصاد فات پليس راه، علت وقوع حاد ثه را خواب آلود گى و 

ناتوانى رانند ه د ر كنترل وسيله نقليه اعلام كرد ه است.

خرو نيشــابور به وقوع پيوست كه همه مصد ومان با 

دستگيرى يك دختر و پسر 
لابه لاى محموله هاى گمركى

پليس  رئيــس 
راهــور تهــران بزرگ 
از آغاز ثبــت تخلفات 
توسط  موتورسيكلت ها 
د وربين هاى ثبت تخلف 
نصب شــد ه د ر سطح 

محمد رضــا  ســرد ار 

ايرنا: گمرك ايران از كشف نهمين و د همين محموله 
قاچاق انسان د ر سال جارى خبر د اد  و اعلام كرد : يكى 
از محموله ها ورود ى و محموله د يگر خروجى بود ه كه 

د ر هر د و محموله قاچاق انسان كشف شد ه است.
د ر د اخــل محموله ورود ى قاچاق انســان يك د ختر 
جوانى كشف شد ه است كه د ر لابه لاى محموله يك 
كاميون ترك مخفى شــد ه بود ؛ اين د ختر جوان قصد  
د اشت با پنهان شد ن د ر محموله اى كه از تركيه وارد  
مرز بازرگان شــد ه بود ، به صورت غير قانونى و قاچاق 

وارد  كشور شود .
هنوز از انگيزه هاى احتمالى اين فرد  اطلاع د قيقى د ر 
د ست نيســت اما بر اساس اعلام مأموران گمرك اين 
د ختــر جوان تابعيت ايران را د ارد  و با مخفى شــد ن 
د ر بــار يك كاميون قصد  د اشــت به صــورت قاچاق 
وارد  كشــور شود . مأموران گمرك بازرگان د ر بازرسى 
از كاميون هــاى ورود ى به پارگى چــاد ر اين كاميون 
مشــكوك و د ر بازرسى هاى بيشتر اين د ختر جوان را 

كشف كرد ه اند .
همچنين مأموران گمرك بازرگان د ر محموله د يگرى 
كه صاد راتى بود  از د اخل بار مس صاد راتى يك پســر 
نوجوان را كشف كرد ند ؛ پسر نوجوان كه تابعيت يكى 
از كشورهاى همسايه را د ارد  قصد  د اشت به صورت غير 

قانونى و قاچاق از كشور خارج شود .



نخستین شکست پدیده لیگ پس از یازده هفته 

سرخابی ها  زورشان به مشهدی ها  نرسید
 فوتبال  امیرمحمد ســلطان پور   هفتــه دوازدهم 
رقابت های لیگ برتر دیروز با کســب دو مساوی ارزشمند 
توسط نمایندگان خراسان در مقابل ســرخابی ها و اولین 

شکست فصل پارس جنوبی به پایان رسید.

در مشهد تیم سیاه جامگان در حالی که روز گذشته را به خاطر 
پلمب باشگاه به دلیل عوض نکردن نام تیم، بسیار پر آشوب 
آغاز کرد اما موفق شد در نهایت یک امتیاز حساس را در مقابل 
استقلال کسب کند تا به روزهای آینده امیدوار باشد. از طرفی 
دیگر پدیده در تهران دست به کار بزرگی زد و مدافع عنوان 

قهرمانی یعنی پرسپولیس را با نتیجه بدون گل متوقف کرد تا 
دو امتیاز دیگر نیز توسط نمایندگان مشهد از پرسپولیس در 
این فصل گرفته شود. آبی پوشان پایتخت در حالی به مشهد 
آمدند تا بتوانند شرایط خود را در جدول بهبود ببخشند اما باز 

هم ضعف خط حمله به اضافه انگیزه سیاه جامگانی ها   آن ها 
را ناکام گذاشت. درست است که شاگردان مرزبان در بسیاری 
از دقایق بازی توانی برای کسب سه امتیاز بازی از خود نشان 
نمی دادند اما نباید فراموش کرد که برای هر توپ با تمام توان 

جنگیدند و طرفداران خود را ناامید نکردند.

بازی مقابل سیاه جامگان اولین دیدار این فصل استقلال در 
خارج از خانه بود که به خوبی و خوشی و بدون پنالتی و بدون 
گل خورده به پایان رسید و اگر بردی بدست نیامد حداقل 
اولین کلین شیت خارج از خانه را به نام شاگردان شفر ثبت 

کرد. با ادامه این روند شاید اســتقلال بتواند هر چه زودتر 
رکورد پنالتی دادن از حریفان را که به نامش ثبت شده است 

پاک کند و آمار دفاعی بهتری را به نمایش بگذارد.
*کار بزرگ پدیده در پایتخت

در تهران پدیده با ارائه یک نمایش بسیار منظم و سازمان یافته، 

پرسپولیسی که از دوران آمادگی خود به دور بود را به راحتی 
متوقف کرد تا همچنان خــود را در بالای جــدول نگه دارد. 
پرسپولیس بعد از شکست خوردن پارس جنوبی در مقابل فولاد 

موقعیت بسیار خوب رسیدن به صدر جدول را از دست داد.
*شکست طلسم پارس

پارس جنوبی پس از ارائه عملکردی ضعیف در مســابقات 
چهارجانبه جام شهدا فرم بد خود را در لیگ نیز ادامه داد و با 
شکست 1-0 مقابل فولاد در اهواز، رکورد شکست ناپذیری 

خود در این فصل را تمام شده دید.
در دیگر بازی های این هفته، سپاهان در یک پیروزی شیرین 
با سه گل تراکتورسازی را از پیش رو بر داشت تا کرانچار باز 
هم از خطر اخراج فرار کند. علــی دایی هدیه کارهای خیر 
پرشمار این روزهای خود در مناطق زلزله زده را خیلی زود با 
پیروزی یک بر صفر مقابل نفت تهران کسب کرد و سپیدرود 

رشت 2-1 در زمین خود مقابل ذوب آهن مغلوب شد.

هفته چهاردهم لیگ دسته اول فوتبال 
تقابل صدرنشین با اکسین 

حمیدرضا خداشــناس: هفته چهاردهم لیگ دسته اول فوتبال 
کشــور عصر امروز به طور کامل برگزار می شود که در حساس ترین 
بازی تیم صدرنشین نفت مسجدســلیمان میزبان تیم اکسین البرز 
تیم رده پنجم جدول لیگ است. نفت مسجدســلیمان که با اقتدار 
صدر جدول را در اختیار دارد در غیاب محمود فکری سرمربی اش که 
به دلیل محرومیت از روی سکوها نظاره گربازی تیمش است  بدون 
شک آزمون سختی را مقابل اکسین خواهد داشت. هر چند شاگردان 
محمود فکری حتی در صورت شکســت در این بازی باز هم خطری 
جایگاه آن ها را تهدید نمی کند اما با توجه به تساوی در هفته گذشته 

موجب کم شدن فاصله امتیازی شان با دیگر رقبا خواهد شد.
برنامه هفته چهاردهم لیگ آزادگان
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- مس کرمان  بادران تهران 

ماشین سازی تبریز- نساجی مازندران 
صبای قم - مس رفسنجان 

آلومینیوم اراک - شهرداری ماهشهر 
- شهرداری تبریز  فجر سپاسی 

خونه به خونه  - ملوان 
گل گهرسیرجان - راه آهن 

ایران جوان بوشهر  - برق جدید شیراز 
نفت  م.سلیمان - اکسین البرز

اقدام خیرخواهانه عابدزاده برای 
زلزله زده ها

ورزش سه : احمدرضا عابدزاده که پیش از این نیز در جریان اتفاقاتی 
همچون زلزله بم در متن کمک رسانی به حادثه دیدگان قرار داشت 
روزهای اخیر را خارج از ایران گذراند؛ اما بلافاصله پس از بازگشت به 
کشور برای کمک به زلزله زدگان کرمانشاه دست به کار شد و به همراه 
تعدادی از ورزشکاران افتخارآفرین ایران همچون حمید سوریان در 

خیابان مفتح شروع به جمع آوری کمک های مردمی کرد.
نکته جالب توجه در این باره اینکه عابــدزاده حتی در دوران حضور 
در خارج از ایران نیز به جمع آوری کمک های ایرانیان خارج از کشور 

پرداخت و آن را به سوی حادثه دیدگان زلزله گسیل داشت.

واکنش خالد شفیعی به خبر بازگشت به 
لیگ ایران

ورزش سه: مدافع ایرانی تیم اف سی سئول کره جنوبی اعلام کرد 
یکســال دیگر با این تیم قرارداد دارد و آینــده اش پس از صحبت با 
مسئولان این باشگاه مشخص خواهد شد.  خالد شفیعی در خصوص 
صحبت هایی پیرامون بازگشتش به لیگ ایران گفت: با وجود اینکه 
فصل فوتبال در کره جنوبی تمام شــده؛ اما یکسال دیگر از قراردادم 
باقی مانده و به این قرارداد پایبند هســتم. با ایــن حال هر بازیکنی 
دوست دارد در تیمی باشد که بازی کند. نمی دانم شرایط برایم چطور 
پیش می رود؛ باید با مسئولان باشگاه اف سی سئول صحبت کنم و 

هنوز هیچ چیز روشن نیست.

جهانیان به کمیته اخلاق احضار شد
ورزش: مالک باشگاه نفت تهران به کمیته اخلاق احضار شد.

ناصر فریادشیران چندی پیش به خاطر اقدامات اخیرش مانند آتش 
زدن پیراهن تیم نفت تهران به کمیته اخلاق احضار شده بود و حالا 
پس از او، مســئولان کمیته اخلاق حمیدرضا جهانیان را نیز به این 
کمیته احضار کرده اند. جهانیان قرار است با حضور در کمیته اخلاق، 
راجع به موضوعات مختلف توضیحات خود را ارائه کند. فریادشیران 
در جلســه ای که به کمیته اخلاق رفته بود، صحبت هایی را راجع به 
جهانیان انجام داده و کمیته اخلاق نیز با احضار مالک باشگاه نفت، 

دفاعیات وی را در این خصوص خواهد شنید.

تنها راه بازی کردن نوراللهی برای پرسپولیس
تسنیم: فریبرزمحمودزاده رئیس کمیته نقل وانتقالات سازمان لیگ  
درباره اینکه احمدنوراللهی چه زمانی می تواند برای پرسپولیس در 
رقابت های لیگ برتر به میدان برود تصریح کرد: برای اینکه نوراللهی 
بتواند برای پرســپولیس به میدان برود نیاز به مجــوز تربیت بدنی 
نیرو های مسلح است. اگر خاطرتان باشــد یک بار مجوز این بازیکن 
برای بازی پرســپولیس مقابل الهلال صادر شده بود و اگر این مجوز 
برای بازی های لیگ برتر هم صادر شود نوراللهی به محض صدور مجوز 

می تواند برای تیمش به میدان برود. 

هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال
توقف صدرنشین در قم 

ورزش: هفته هجدهم لیگ برتر فوتســال با توقف تیم مس ســونگون 
صدرنشین لیگ و همچنین شکست تیم حفاری برگزار شد. تیم شهروند 
ساری هم با نتیجه پرگل ۷ بر 2 مقابل ارژن شیراز به پیروزی رسید. تیم 
صدرنشین مس سونگون هم در قم به مصاف آتلیه طهران قم رفت که این 

بازی با تساوی یک به یک خاتمه یافت. 
نتایج هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال 

* شهروند ساری ۷ - ارژن شیراز 2
* پارسیان شهر قدس ۳ - فرش آرا ۳

* آتلیه طهران قم یک - مس سونگون یک
* آذرخش بندرعباس ۳ - مقاومت البرز ۳

* شهرداری ساوه ۴ - هیئت فوتبال قم یک
* مقاومت قرچک 2 - حفاری اهواز یک

* تاسیسات دریایی۴ - گیتی پسند  صفر

عباسی: مسئولان استان کلاه خود را 
بالاتر بگذارند

تسنیم: مالک باشگاه ســیاه جامگان درخصوص پلمب این باشگاه 
عنوان کرد:  ما تنها تیم خصوصی لیگ ایران هستیم و طبیعی است 
که دشمن هم داشته باشیم. دلیل دشــمنی نیز این است که دست 
ما در جیب خودمان اســت و در جیب دولت دست نمی کنیم. بهتر 
است مسئولان استان کلاه خود را بالاتر بگذارند، چراکه در روزی که 
دیدار حساسی مقابل استقلال داشتیم، به جای تشویق ما، باشگاه را 
پلمب کردند. عباسی با تشکر از نیروی انتظامی خاطرنشان کرد: اگر 
دوستان نیروی انتظامی به ما کمک نکرده بودند، نمی توانستیم کارت 
بازی بازیکنان خود را برداریم و قطعاً دچار مشکل می شدیم. برای من 
تفاوتی ندارد، اسم تیم هر چه باشد، من این تیم را ابومسلم می شناسم.

ضد حمله

دایی میهمان ویژه مراسم قرعه کشی
 جام جهانی 

ورزش: در حالی که تنها چند روز تا برگزاری مراسم قرعه کشی رقابت های 
جام جهانی باقی مانده است یک مهمان نام آشــنای دیگر نیز به این مراسم 

دعوت شد. 
دیروز و طی تماسی که از سوی مسئولان برگزارکننده این مراسم با علی دایی 
برقرار شــد، بهترین گلزن فوتبال دنیا نیز به عنوان یکی از مهمان های ویژه 
به این مراسم دعوت شــد تا یک بار دیگر وی به عنوان نماینده فوتبال ایران 
و البته آســیا در مراســمی معتبر حضور پیدا کند. پیش از علی دایی، مهدی 
مهدوی کیا نیز به این مراســم دعوت شــده بود که اکنون به همراه کاپیتان 

سابق خود در روسیه حضور پیدا خواهد کرد.

تیموریان مقابل استقلال به میدان می رود
تسنیم: آندرانیک تیموریان به تمرینات گسترش فولاد برگشته است و مقابل 
استقلال هم به میدان خواهد رفت.آندرانیک تیموریان که در ابتدای فصل جاری 
به گسترش فولاد پیوســته بود، در ادامه لیگ دچار مصدومیت شد. مصدومیت 
تیموریان حتی کار را به جایی رساند که کاپیتان پیشین تیم ملی توسط گسترش 

فولاد تهدید به فسخ قرارداد شد!
تیموریان در چند وقت اخیر در تهران دوران فیزیوتراپی را پشت سرمی گذاشت و 

از روز یکشنبه به تمرینات گسترش فولاد اضافه شد.
هوشنگ نصیرزاده، مدیرعامل باشگاه گســترش فولاد در مورد آخرین وضعیت 
آندرانیک تیموریان گفت: تیموریان با گسترش فولاد قرارداد دارد و قراردادش 

هم برای ما محترم است. 14

تلگرامی

1

    پایگاه اینترنتی cdf اسپانیا، ۳2 ســتاره جام جهانی را معرفی کرد که نام 
سردار آزمون هم در آن به چشم می خورد.

    شیخ سلمان، رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا با ارسال نامه ای به مهدی تاج، 
رئیس فدراسیون فوتبال ایران درگذشت جان باختگان زلزله کرمانشاه را تسلیت گفت.

    رییس فدراسیون فوتبال میهمان ویژه دیدار برگشت فینال لیگ قهرمانان 
آسیا خواهد بود. دیدار برگشت مرحله نهایی لیگ قهرمانان آسیا میان دو تیم 

اوراواردز ژاپن و الهلال عربستان روز شنبه هفته آینده برگزار خواهد شد.
    کارلو تاوکیو، از ریاست فدراسیون فوتبال ایتالیا استعفا داد.

     در آخرین رده بندی 10 بازیکن برتر اردویژه هلند از ســوی مجله فوتبال 
اینترنشنال هلند علیرضا جهانبخش با ۳ پله صعود رتبه ششم را با معدل امتیازی 

6.55 به خود اختصاص داد.
    گل کاوه رضایی، ملی پوش ایرانی تیم شــارلوا نامــزد زیباترین گل هفته 

پانزدهم ژوپیلر لیگ بلژیک شد.
    مسئولان باشگاه سیاه جامگان نام مشکی پوشان را به جای سیاه جامگان 
پیشنهاد دادند اما معاون ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوی از 

عدم قبول این نام برای این مجموعه ورزشی خبر می دهد. 
    سامانه پیشین هواداری تیم فوتبال پرسپولیس، بدهی خود به این باشگاه را 
پرداخت کرد تا زمزمه های بازگشت احتمالی اسپانسر فصل گذشته این تیم نیز 

بیش از پیش به گوش برسد.
     هواداران تیم پرسپولیس دیروز در اعتراض به صحبت های علیرضا بیرانوند 

دروازه بان تیم شــان بعد از بازی با ســایپا مطرح کرده بود واکنش نشان دادند. 
هواداران پرســپولیس در اعتراض بیرانوند او را تشویق نکردند و تنها به تشویق 

رادوشوویچ دروازه بان ذخیره پرسپولیش مشغول شدند.
    تیم فوتسال غیرت در حضور حسین طیبی، ملی پوش ایرانی خود در چارچوب هفته 
ششم لیگ برتر قزاقستان موفق شد با نتیجه 6 بر یک از سد تیم چیمکن بگذرد. حسین 

طیبی در این دیدار موفق شد یکی از گل های تیمش را در دقیقه 19 به ثمر برساند.
   باشگاه سیاه جامگان از انصاری ، مهاجم استقلال بابت کمکی که به مدافع 

این تیم انجام داد تقدیر کرد.
   مهدی تارتار بعد از باخت به فولاد گفت: فوتبال باخت دارد و باید از باخت ها 

درس بگیریم و خودمان را برای بازی های بعد آماده کنیم.

سه شنبه  ۳۰ آبان  ۱۳۹۶
  ۲ ربیع الاول ۱۴۳۹ ۲۱ نوامبر ۲۰۱۷  سال سی ام  شماره ۸۵۵۲  

ورزشـــی

 سایه فالکائو روی سر وحید
شمسایی: دوست دارم این رکورد برای ایران باقی بماند

حمیدرضاعرب: دعوت از فالکائو اسطوره فوتسال جهان به 
تیم ملی برزیل فوتســال را که یکی از جام آورترین ورزش ها 
در کشورمان به حســاب می آید، به چالشــی بزرگ کشیده 
اســت. در حالی که فالکائو پس از جام جهانی اخیر فوتسال 
برای سومین بار از دنیای بازیگری خداحافظی کرد اما مربیان 
تیم ملی فوتسال برزیل تنها به سبب آنکه این بازیکن رکورد 
وحید شمســایی با ۳92گل ملی را درهم بشــکند و افتخار 
بهترین گلزن تاریخ فوتسال جهان در اختیار برزیلی ها باشد، 
این بازیکن را در بازی های دوستانه به تیم ملی برزیل دعوت 
کردند و نتیجه این زرنگی نزدیک شــدن به رکورد جاودانه و 

تاریخی وحیدشمسایی بود. 
وحید پس از خداحافظی فالکائو تصور می کرد هیچ بازیکنی 
در تعداد گل هــای زده ملی به گردپایش هم نمی رســد اما 
برزیلی ها در اقدامی کاملا هوشمندانه فالکائو را در بازی های 
دوستانه تیم ملی کشورشــان به تیم ملی دعوت کرده اند که 
نتیجه این دعوت زدن گل های پی درپی توســط این بازیکن 

بوده است. 
حالا فالکائو تنها چهار گل تا رســیدن به وحید شمسایی فاصله 
دارد و این طور که از شواهد پیداست سرمربی تیم ملی فوتسال 
ایران حتی نمی خواهد اسم شمسایی را هم به زبان بیاورد واین 

بازیکن را در بازی دوستانه به تیم ملی ایران دعوت کند تا شاید 
رکورد بهترین گلزن جهان در فوتسال همچنان برای ایران باقی 
بماند. رکوردی که درفوتبال هم متعلق به کشورمان است و علی 

دایی این بزرگمرد فوتبال توانسته با زدن گل های بسیار دست 
نیافتنی باشد. 

وحید شمسایی اما در نهان دوســت دارد دوباره به تیم ملی 

دعوت شود تا شاید دربازی های دوســتانه همچون فالکائو 
گل بزند و این رکورد بــرای ایران باقی بمانــد. او در حالی 
که همچنان اعتقــاد دارد کــه باید بــه خداحافظی اش از 
بازی های ملی پایبند باشــد می گوید:» من توقعی ندارم که 
در بازی های اصلی به میدان بروم. همیشــه هم گفتم برای 
تیم ملی گل هایم را زدم و بازی های زیادی انجام داده ام. در 
کارنامه کاری من گلزنی به تمام تیم های بزرگ جهان دیده 
می شود و هیچ وقت دوست ندارم جای جوان ها را بگیرم اما 
از طرفی وقتی می بینم که رکوردم در حال شکســتن است 
ناراحت می شــوم. نه برای خودم بلکه برای ایران. دوســت 
دارم این رکورد برای ایران باشــد. نه برای برزیلی ها. البته 
فالکائوبازیکن بزرگی اســت و من هم رابطه خوبی با او دارم 
اما این دوســتی دلیل نمی شــود که بخواهم افتخاری برای 

کشورم ازبین برود.« 
به شمسایی سیگنال های مثبتی ارســال نشده است. او دراین 
باره هم حرف هایی می زند:» وقتی ســرمربی تیم ملی فوتسال 
می گوید که مســئول دعوت کردن من به تیم ملی نیست این 
یعنی نمی خواهند من را دعوت کننــد. البته هر وقت بخواهند 
در خدمت آن ها هســتم تا رکورد ملی ام برای ایران باقی بماند 

نه برزیلی ها.«

شفر: داور به اشتباه 
گل ما را آفساید گرفت

ورزش: سرمربی تیم فوتبال استقلال با تاکید بر اینکه داور به اشتباه گل این تیم 
را آفساید گرفته است گفت: در دیدار برابر سیاه جامگان شانس های زیادی برای 

گلزنی داشتیم.
وینفرد شــفر گفت: بازی خیلی خوبی انجام دادیم و بخش عمده زمان بازی را در 

اختیار داشتیم.
وی ادامه داد: در هر دو نیمه شــانس های زیادی هم برای رسیدن به گل 
داشــتیم اما نتوانســتیم از آنها اســتفاده کنیم اما بازیکنانم تلاششان را 
کردند. سرمربی تیم فوتبال استقلال با ابراز رضایت از عملکرد شاگردانش 
در این دیدار گفت: در نیمه اول به گل رسیدیم اما داور این گل را آفساید 
گرفت که مــن فکر می کنم اشــتباه کرد. با این حال داور اســت و ممکن 

است اشتباه کرده باشد.

مرزبان: انتظار بیشتری
 از استقلال داشتیم

ورزش: علیرضا مرزبان، سرمربی تیم فوتبال سیاه جامگان پس از تساوی بدون 
گل تیمش مقابل استقلال، گفت: به مسائلی احتیاج داریم که در وهله اول اتحاد 
درون زمین است. احتیاج داریم از هم درک داشته باشیم، همدیگر را بپذیریم و 

به یکدیگر احترام بگذاریم. روی این مسئله کار کرده ایم.
وی اضافه کرد: در نیمه اول با حســین بادامکی می توانستیم به گل برسیم و 
کیوان امرایی هم موقعیت خوبی داشت، در حالی که استقلال فقط یک موقعیت 

جدی ایجاد کرد.
مرزبان گفت: از استقلال با توجه به نامی که دارد و مهره هایش انتظار بیشتری 
وجود داشت، اما بچه های ما خوب کار کردند و توانستند شرایط خوبی داشته 
باشــند. به نظرم اگر یرکوویچ موقعیت خود را در نیمه دوم بهتر استفاده کرده 

بود، می توانستیم به برد برسیم.

بازگشت طاهری  به هیئت مدیره سرخ ها
تسنیم: سرپرســت موقت باشــگاه پرســپولیس درباره اینکه برای مدیرعاملی 
پرسپولیس چه گزینه هایی نهایی شده اند، گفت: فعلًا هیچ گزینه ای برای مدیرعاملی 
مطرح نیست. هر فردی به عنوان مدیرعامل جدید پرسپولیس اسمش مطرح شده 
است، فقط در حد شایعه بوده. دیدید که هیئت مدیره تشکیل جلسه داد و طاهری 

هم در جلسه حضور داشت.
گرشاسبی درباره اینکه آیا او قرار است جانشین طاهری شود، تأکید کرد: همان طور 
که گفتم همه مسائل عنوان شده شایعه اســت. من فقط قرار شد در غیاب طاهری 

کارهای اجرایی باشگاه را برعهده بگیرم. 
وی در واکنش به این پرسش که تکلیف نهایی مدیرعامل باشگاه پرسپولیس چه 
زمانی مشخص خواهد شد، خاطرنشان کرد: ان شاءالله ظرف یکی دو روز آینده 
همه چیز نهایی خواهد شد که طاهری می ماند یا اینکه تکلیف مدیریت باشگاه 

به چه شکل خواهد بود.



ديدارهاى مرحله نيمه نهايى ليگ برتر كشتى فرنگى

قوانين جديد وزن كشى همه را كشت!
آخرين مرحله گرندپرى سال 2017

2 ستاره تيم ملى ايران اميدهاى جودو  را زنده كردند

 كشــتى  ورزش   براســاس قوانين جديد اتحاديه 
جهانى كشــتى، همــه رقابت هــاى داخلــى  ملى در 
رشــته هاى كشــتى آزاد و فرنگى طــى دو روز براى هر 
وزن برگزار خواهد شد. وزن كشى كشتى گيران هر روز 
صبح، دو ســاعت پيش از آغاز رقابت ها در روز اول بدون 
ارفاق و در روز دوم با دو كيلو ارفاق وزن(صرفاً در ســال 
2018ميلادى) انجام مى گيرد و از ســال 2019 ارفاق 
وزن برداشــته مى شــود. همچنين افزايش اوزان به 10 

وزن نيز يكى ديگر از قوانين جديد است.

*شكنجه مى شويم
ناصر نوربخش، مربى اسبق تيم   ملى كشتى فرنگى گفت: 
وقتى وزن كشى ســاعت هفت صبح روز كشتى ها باشد 
يعنى مربى، داور، كشــتى گير و... بايد ساعت پنج صبح 
بيدار شوند كه ديدارها تا ساعت 22 هم ادامه  دارد و دو 
روز را با اين شرايط سپرى كنند. همه شكنجه مى شويم 
و فكر مــى كنم قانون خوبى نباشــد، چــون افرادى كه 

عاشــقانه مى خواهند كار كنند را فرارى مى دهد و شايد 
دوام نياورند!

*حمله به كيفيت؟
ابراهيم جوادى، عضو شوراى فنى كشتى آزاد كه پيكارهاى 
گروه «الف» قهرمانى كشور را از نزديك مشاهده كرده بود، 
تأكيد كرد: وزن كشى بايد روز قبل كشــتى ها باشد تا در 
آن يك روز بدن ريكاورى شــود اما قانون جديد از كيفيت 

كاسته بود.
على اشكانى هم گفت : رقابت هاى قهرمانى كشور با قوانين 
جديد برگزار شد كه فعلاً كشــتى گيرها و ما مربى ها، يك 
مقدار با آن مشــكل داريم و اين قوانيــن جديد از كيفيت 

كاسته است.
حميد بنى تميــم، نايب رئيس فدراســيون گفت: اتحاديه 
جهانى براى اينكه كشــتى گيرها كمتر كاهش وزن داشته 
باشــند، اين قانون را مصوب كرده اما بــه نظر بنده چنين 
تصميمى نمى تواند خيلى از وزن  كم كردن كشــتى گير 

جلوگيرى كند.

ورزش:   آخرين مرحله گرندپرى سال 2017 در روزهاى اخير 
در هلند برگزار شد. سعيد ملايى كه اخيرا در مسابقات جهانى به 
مدال برنز دست يافته و در گرندپرى هاى قبلى هم سابقه كسب 
چنين مدالى را داشت، بازهم توانست به مقام سومى رقابت ها 
دست پيدا كند. البته كادرفنى از اين جوان خوش آتيه انتظار 
دارد كه بتواند به فينال هم راه پيدا كند. از ســوى ديگر جواد 
محجوب در دسته سنگين وزن بعد از 15 ماه دورى به تاتامى 
بازگشت. او كه سابقه قهرمانى در گرندپرى را هم دارد، اين بار 
به مدال برنز رسيد تا اســتارت دوباره اش با مدال همراه باشد. 
بدين ترتيب به جز اين 2 جودوكار كه سابقه مدال آورى داشتند، 
سايرين مثل هميشه حذف شدند. با اين حال نسبت به سال هاى 
گذشته به نظر مى رسد حضور موفق ملايى و محجوب اميدهاى 
اين رشته المپيكى را افزايش داده است.   اين اتفاقات نشان مى 
دهد كه جودوى ايران مى تواند وضع بهترى نسبت به 5، 6 سال 

اخير كه درجا زده، داشته باشد.
جواد محجوب: كار سختى مقابل دكل ها دارم!

ســنگين وزن جودوى ايران با بيان اين كه كار بسيار سختى 
مقابل عنــوان داران جهانى و المپيك در ايــن وزن دارد گفت: 

بايد از فكر و چابكى ام استفاده كنم تا از پس اين دكل ها بربيايم!
جواد محجوب گفت: مســابقات گرندپرى از سطح بالا و خوبى 
برخوردار بود و اكثر قهرمانان و مــدال آوران در اين تورنمنت 
حضور داشــتند. در اين چند وقت كه به جودو برگشتم تلاش 
زيادى در تمرينــات داشــتم و مربيان نيز چيــزى برايم كم 
نگذاشتند. شرايط پيش رو در سنگين وزن بسيار دشوار است 
چرا كه سنگين وزن هاى جهان با دو متر به بالا قد و داشتن 150 
يا 160 كيلوگرم وزن حدود 30 تا 40 كيلو از من ســنگين تر 
هســتند و هر كدام مانند يك دكل مى مانند. قطعا كار بسيار 
سختى مقابل آن ها خواهم داشت و بايد با برنامه به مصافشان 
بروم. وى افزود: در گذشته هم با همين دكل ها مسابقه يا تمرين 
داشته ام و فقط از لحاظ جثه كوچك تر از آنها هستم. هرچند آنها 
به واسطه جثه  بزرگشان قدرت و زور بيشترى دارند اما چابكى، 
جابجايى و قدرت انفجار من را ندارند و من مى توانم از اين مزيت 
استفاده و مقابل آنها به برترى برسم. بايد تلاش زيادى داشته 
باشم و قدرت بدنى ام را بالا ببرم تا در اين وزن به خوبى جا بيفتم. 
بايد از فكرم بخوبى در مبارزه ها اســتفاده كنم تا در اين وزن به 

موفقيت برسم.

 « رستمى» پرافتخارترين وزنه بردار 
حاضر در مسابقات جهانى 

ايسنا: كيانوش رستمى پرافتخارترين وزنه بردار حاضر در مسابقات 
قهرمانى جهان 2017 است كه در آمريكا بر روى تخته مى رود. وزنه 
بردارى در اين دوسال اخير با حواشى زيادى درگير بود كه محور اصلى 
آن را بحث دوپينگ تشكيل مى داد. همين عامل باعث شد خيلى از 
وزنه برداران شــاخص با محروميت روبرو شوند و براى چند سالى از 
رقابتها كنار بروند. البته اين محروميت ها فقط دامن گير وزنه برداران 
خاطى نشد و 9 كشور (ارمنستان، روسيه، چين، آذربايجان، بلاروس، 
اكراين، تركيه، قزاقستان، مولداوى) هم با  محروميت يك ساله روبرو 
شدند. در اين ميان برخى وزنه برداران شاخص كه دوپينگ هم نكرده 
بودند قربانى محروميت كشورهايشان شدند و فرصت قدرت نمايى 
در آمريكا را از دســت دادند. جدا از بحث محروميت ها،  كره شمالى 
كه وزنه برداران شاخصى در سبك وزن دارد، به دليل مسائل سياسى 
تصميم گرفت در مسابقات جهانى شركت نكند و  برخى از مدال آوران 
المپيك و جهان هم خودشــان ترجيح داده اند بر روى تخته جهانى 
نروند. همين عوامل باعث شــده  در مسابقات قهرمانى جهان2017  
شــاهد حضور تعداد كمى از چهره هاى شاخص وزنه بردارى جهان 
باشــيم. اما در ميان نفراتى كه مدال المپيك  و مجموع بزرگسالان 
جهان  را در كارنامه دارند و در آمريكا نيز بر روى تخته خواهند رفت، 
ايران در داشتن وزنه بردار پرافتخار پيشتاز است. كيانوش رستمى  با 
دو مدال المپيك  و سه مدال مجموع جهان بالاتر از ساير وزنه برداران 
عنوان دار ديگر قرار گرفته است. بعد از رستمى،  بهداد سليمى دومين 

وزنه بردار پرافتخار حاضر در مسابقات قهرمانى جهان است.

 ايران بر پله دوازدهم  مسابقات جهانى 
شمشيربازى

ورزش: تيم ملى شمشيربازى اپه ايران در پايان بخش تيمى مسابقات 
جهانى ايتاليا مقام دوازدهم را كســب كــرد. رقابت هاى بخش تيمى 
مسابقات شمشيربازى جام جهانى اپه آقايان در لگنانو ايتاليا آغاز شد.  تيم 
ملى ايران با تركيب محمد اسماعيلى، طاهر عاشورى، محمد رضايى و 
امير كنعانى با هدايت شوكت توردى مربى ازبكستانى به مصاف حريفان 
خود رفت.   ايران در نخستين مسابقه مقابل ژاپن با نتيجه 45 بر 44 به 
پيروزى رسيد و به جمع 16 تيم برتر راه يافت. در گام بعدى شمشيربازان 
كشورمان براى ورود به جمع 8 تيم به مصاف مجارستان رفتند كه نتيجه 
بازى را 45 بر 25 واگذار كردند. تيم ملى اپه ايران براى كســب جايگاه 
هشتم تا شانزدهم مسابقات، چين را با نتيجه 45 بر 35 شكست داد و 
پس از آن در يك رقابت نزديك با نتيجه 44 بر 45 و تنها يك اختلاف 
مقابل اسپانيا شكست خورد. تيم ملى كشورمان در آخرين بازى خود برابر 
آرژانتين در رقابتى حساس 44 بر 45 شكست خورد و در نهايت عنوان 
دوازدهم اين دوره از رقابت ها را به خود اختصاص داد. در پايان    تيم   ملى 
شمشيربازى اسلحه اپه ايران در رنكينگ جديد جهانى اين رشته با پنج 

پله صعود در جايگاه بيست و سوم قرار گرفت.

حضور قطعى ركابزن ايران در كاپ 
جهانى كانادا

ورزش: حضور يك دوچرخه سوار ســرعتى از ايران در كاپ جهانى 
پيســت به ميزبانى كانادا قطعى شد. ســومين مرحله كاپ  جهانى 
دوچرخه سوارى پيست به ميزبانى كشــور كانادا از 10 تا 13 آذرماه 
برگزار مى شود. بر اساس تصميم كادر فنى تيم ملى دوچرخه سوارى 
سرعت، محمود پراش ملى پوش با سابقه كشورمان به عنوان نماينده 

ايران در اين مسابقات حضور خواهد داشت.

خبر

انگليس - ليگ برتر
 واتفورد 2 -  0 وستهام

اسپانيا - لاليگا
 مالاگا 3 - 2 ديپورتيوو لاكرونيا

 اسپانيول 0  - 2 والنسيا
 لاس پالماس 0 - 2  لوانته

 بيلبائو 1 -  1 ويارئال
ايتاليا - سرى آ

 كروتونه 0 -  1 جنوا
 بنونتو 1 -  2 ساسولو

 سامپدوريا 3 - 2 يوونتوس
 اسپال 1 - 1 فيورنتينا

 تورينو 1 - 1 كيه وو
 اودينزه 0 - 1 كاليارى

 اينتر 2 - 0 آتالانتا

ميز نتايج

سهشنبه 30 آبان  هفته 14 ليگ يك
 بادران تهران - مس كرمان

 ساعت: 14:15 زنده از شبكه ورزش
 

سهشنبه 30 آبان  ليگ قهرمانان اروپا
 بشيكتاش - پورتو

 ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 30 آبان  ليگ قهرمانان اروپا
 دورتموند - تاتنهام

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش
 

سهشنبه 30 آبان  ليگ قهرمانان اروپا
 سويا - ليورپول

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

 چهارشنبه 1 آذر  ليگ برتر واليبال
 بانك سرمايه - كاله مازندران

 ساعت: 17:30 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 1 آذر  ليگ قهرمانان اروپا
 اتلتيكومادريد - رم

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 1 آذر  ليگ قهرمانان اروپا
 يوونتوس - بارسلونا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

ورزش در سيما

15

كبدى  كاران 
عليه رئيس فدراسيون

ايسنا: يكى از روساى هيات هاى كبدى و داور بين المللى اين 
رشته نسبت به دعوت نشدن به مسابقات قهرمانى آسيا در گرگان 

معترض شدند. مسابقه هاى كبدى قهرمانى آسيا اول آذرماه به ميزبانى 
گرگان برگزار مى شــود. مجيد بهرامى، رئيس هيات كبدى آذربايجان 
شرقى گفت: علت دعوت نشدنم اين اســت كه من با سياست هاى سنتى 
مقصودلو مخالف هستم. او مى خواهد همه را از عرصه اين ورزش دور كند 
و از پسر و دخترش براى مربى گرى تيم هاى ملى استفاده كند. احمدعلى 
شهرام پورينه داور بين المللى كبدى گفت: شايد مقصودلو براى فرار از 

اين موضوع مقصر را كميته داوران بخواند اما رئيس كميته داوران 
هميشه در حســاس ترين ديدارها از من دعوت كرده است 

و اعتماد كاملى به قضاوت بنده دارد. مشــكل خود 
مقصودلو اســت و هر طور كه بخواهد 

تصميم مى گيرد. 

توضيح خادم در مورد 
ثبت روز ملى كشتى 

ايسنا: رئيس فدراسيون كشتى گفت: ثبت روز ملى كشتى؛ متناسب با 
جايگاه كشتى، به عنوان ورزش ملى ايران است.  رسول خادم گفت: فدراسيون 

كشتى در چند ســال اخير با توجه به جايگاه ويژه تاريخى و فرهنگى كشتى در 
ايران و افتخارآفرينى قهرمانان ملى اين رشته، در ميادين بزرگى هم چون بازى هاى 
المپيك و رقابت هاى جهانى، بر لزوم نام گذارى روز پنجم شــهريور (زادروز جهان 
پهلوان غلامرضا تختى) به عنوان «روز كشتى ورزش ملى  ايران»، تأكيد ويژه اى 
داشــت و در راه تحقق اين امر مكاتبات، پيگيرى ها و رايزنى هاى متعددى را با 

مســوولان مربوطه به عمل آورد. وى گفت: خوشحالم كه پس از چهار سال 
پيگيرى مســتمر، با حمايت تمامى خانواده بزرگ كشتى ايران، امروز 

شاهد آن هستيم كه روز پنجم شهريورماه، سال روز تولد پهلوان 
غلامرضا تختى، به عنوان روز ملى كشــتى در تقويم 

رسمى كشور به ثبت رسيده است.

8 كشور خارجى در 
تورنمنت كشتى روز جهانى 

كودك
ايسنا: هشت تيم خارجى در رقابت هاى بين المللى كشتى آزاد روز 

جهانى كودك شركت مى كنند.
 رقابت هاى بين المللى كشتى  آزاد جام روز جهانى كودك از امروز 

و به مدت 2 روز در سالن انقلاب شهر كرج برگزار مى شود.
 تيم هاى روسيه، آذربايجان، ارمنستان، گرجستان، قرقيزستان، بلاروس، 
اوكراين و عراق به همراه تيم هاى «الف»، «ب» و توسعه ايران و تيم 

استان البرز (12 تيم) در اين رقابت ها شركت مى كنند.  مسابقات 
كشــتى  فرنگى اين رقابت ها نيز روزهاى جمعه و شــنبه 

برگزار مى شود.
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پيج گرد     ى

2
سرجيو راموس كاپيتان رئال مادريد پس از مصدوميت 
شديد از ناحيه بينى در بازى اخير تيمش مقابل اتلتيكو 
مادريد، در توئيتى اعلام كرد حاضر اســت هزاران 
بار ديگر براى پيراهن رئال چنين خونريزى  هايى را 

تحمل كند.

فيليپ لام كاپيتان سابق تيم ملى آلمان و باشگاه بايرن 
مونيخ كه مدتى است از فوتبال حرفه اى خداحافظى 
كرده، پس از انتخاب به عنوان بهترين فوتباليست سال 
از نگاه نشريه معتبر كيكر، در توئيتى از افتخار بزرگ 

خود براى رسيدن به اين جايزه خبر داد.

بهروز عطايى ملى پوش سابق تيم ملى واليبال ايران كه 
اكنون سرمربيگرى تيم زير 21ساله هاى ايران را به عهده 
دارد، در پستى اينستاگرامى به تعريف و تمجيد از على 
دايى و تلاش هايش براى كمك به زلزله زدگان پرداخت 

و او را مردى از جنس تاريخ و افتخارى ابدى لقب داد.

سوسو فرناندز ســتاره جوان آث ميلان كه از زمان 
پيوســتن به اين تيم به يكى از چهره هاى محبوب 
طرفداران روســونرى تبديل شــده، در پســتى 
اينستاگرامى از كيك تولد جالب 24سالگى كه توسط 

نزديكانش ترتيب داده شده بود رونمايى كرد.

نيلوفر حامدي: صفر تا ســكو فيلم مســتندي اســت كه زندگي خواهران 
منصوريان، ووشوكاران تيم ملي ايران را به تصوير مي كشد. اثري با كارگرداني 
سحر مصيبي و كارگرداني طهورا ابوالقاسمي و مهتاب كرامتي. اين فيلم كه سال 
گذشته در بخش حقيقت جشــنواره فيلم فجر به نمايش درآمده بود سرانجام 
توانست مجوز اكران عمومي بگيرد و در اكران خصوصي اش ميزبان اهالي رسانه، 

فعالان حوزه زنان و همچنين تعدادي از مسئولين بود.
* وعده مهتاب كرامتى

 كرامتي در مراسم ســخنراني پيش از آغاز فيلم اعلام كرد 10درصد از مبلغ 
فروش هفته نخست اكران عمومي اين اثر به زلزله زدگان كرمانشاه اهدا مي شود. 
كاري كه از يكم آذر در سينماها پخش مي شود و حمايت از آن حمايت از ورزش 
زنان محسوب مي شود. در شب اكران خصوصي سراغ عوامل توليد و بازيگران اين 

اثر رفتيم كه صحبت هاي آن را در اين گزارش خواهيد خواند.
*ايده اصلى

مصيبي كارگردان اين اثر درباره استارت آشنايي اش با اين سه خواهر گفت: «سه 
سال پيش كه مسابقات بدلكاران حرفه اى را برگزار مى كرديم، با الهه منصوريان 
آشنا شدم كه با اين پروژه همكارى داشت. آن  زمان تازه با مدال طلا از مسابقات 
جهانى ووشو مالزى بازگشته بود، اما به شدت از ناحيه صورت آسيب ديده بود. 
بعد از آن يك فيلم كوتاه اكشن را كارگردانى كردم كه شهربانو و الهه در آن بازى 
كردند. رفته رفته با شرايط زندگى آنها آشنا شدم و تصميم گرفتم مستندى از 

فراز و نشيب زندگى شان توليد كنم.» 
الهه منصوريان كوچك ترين خواهر اين خانواده اســت امــا وقتي فيلم را 

مي بيند او به نوعي نقش تعيين كننده در بين سايرين دارد. 
وقتي سهيلا در انتخابي تيم ملي حذف مي شود او براي دلداري وارد صحنه 
مي گردد. كسي كه هميشــه در حال نوازش مادرش مي باشد الهه است و 
بازهم الهه دختري است كه مادر مي گويد او برايم چيز ديگري است. كسي 
كه از به تصوير كشــيدن واقعيت ها و رازهاي زندگي اش روي پرده سينما 
ناراحت نيست: «شناختم از سحر مصيبي باعث شــد كه به او اعتماد كنم. 
البته اوايل كار خيلي به دوربين گارد داشــتيم. شرايط براي ما راحت نبود. 
نمي توانستيم درباره همه مســائل زندگي مان حرف بزنيم اما كم كم و رفته 
رفته به عوامل بيشتر اعتماد كرديم. شايد وقتي براي اولين بار فيلم را ديدم 
از شــنيدن بعضي حرف ها ناراحت شدم و گفتم شــايد بهتر بود همه چيز 
را نمي گفتيم. مثلا آنجا كه شــهربانو مي گويــد در بچگي حتي در عيد هم 
لباس نو نداشــتيم. اما وقتي جلوتر رفتيم همه چيز برايم تغيير كرد. گفتم 

بگذار ببينند. »

از صفر تا سكوي ورزش زنان روي پرده سوم

منصوريان: گفتم بگذار مردم 
ببينند ما چه كشيديم 
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دانيال صدقى: زلاتان ايبراهيموويچ فاش كرده كه مصدوميت ز

ماه آوريل گذشته او خيلى بيشــتر از پارگى رباط صليبى كه 
باشگاه منچســتريونايتد به طوررسمى اعلام كرد، بود. مهاجم 
ســوئدى اين هفته در جريان بازى تيمش مقابل نيوكاسل به 
تركيب شياطين سرخ بازگشت و اين اولين حضور او در ميادين 
بعد از آسيب ديدگى 20 آوريل در ديدار مقابل اندرلشت درليگ 
اروپا بود. درحالى كه ابهامات زيادى درمورد بازگشت دوباره او 
به فوتبال بعد از آن مصدوميت در رســانه ها مطرح شده بود، 
خود زلاتان در مورد آســيب ديدگى اش حقايق تازه اى برملا 
كرده اســت. «اگر مردم از مصدوميت واقعى من خبر داشتند، 
از دوباره بازى كردن من شــوكه مى شدند. آن آسيب ديدگى 
خيلى بيشتر از زانو بود ولى من دلم نمى خواهد اين مسايل را 
با ديگران مطرح كنم. در مسير بهبودى هم به هيچ وجه عجله 
نكردم. شــش ماه و نيم از فوتبال دور بودم. تمامى دستورهاى 
پزشكان را مو به مو اجرا كردم. تنها رمز موفقيت من اين بوده كه 
سخت كار كردم. افرادى كه با من رابطه نزديك دارند مى دانند 
كه در اين مدت چه كاركرده ام. من روزى پنج تا شش ساعت كار 
مى كردم. وقتى اين مصدوميت برايم اتفاق افتاد، به خودم گفتم 
كه نبايد تسليم شوم. تمركز من فقط روى بازگشت بود. مى دانم 
كه مغز من اســت كه بازى مى كند، نه زانويم. زانويم فقط بايد 

دستور مغزم را اجرا كند.» 
زلاتان دراين بازى با استقبال گرمى از سوى هواداران يونايتد 
روبرو شــد و يونايتد با اين نتيجه اختلاف امتيــاز با تيم پپ 
گوارديولا را همچنان هشــت امتياز نگه داشت. زلاتان معتقد 
است كه يونايتد مى تواند منچسترسيتى را كماكان در جدول 
ليگ برتر تعقيب كنــد. چرا كه اين تيم انگيــزه فراوانى دارد. 
مهاجم سوئدى همچنين بر اين باور است كه يونايتد مى تواند 
قهرمان ليگ برتر و چمپيونزليگ شــود:« مــن فكر مى كنم 
احتمال هرچيزى وجود دارد. ما فصل گذشته دو جام قهرمانى 
كسب كرديم و امســال قدرتمند تر شــده ايم. باور داريم كه 
مى توانيم اين كار را بكنيم.» او در مورد اينكه آيا قرارداد يك ساله 
اش را با يونايتد تمديد مى كند يا نه گفت:« درحال حاضر فقط 
از اينكه مى توانم دوباره فوتبال بازى كنم شكرگزار هستم. نمى 
دانم در آينده چه اتفاقى مى افتد. در سنى هستم كه مى توانم 
در مورد چيزهايى كه مى خواهم انتخاب كنم. من قراردادهاى 
5 ساله و 10 ساله نمى بندم. فقط خوشحالم از اينكه دوباره به 
فوتبال برگشته ام و كارى كه خوب بلد هستم را انجام مى دهم. 
ژوزه به من گفت هركارى كه دلت مــى خواهد بكن. من به تو 
اعتماد دارم. براى همين نگران نبــودم. قرارداد فقط يك تكه 

كاغذ است.» 

وقتى وزن كشى ســاعت هفت صبح روز كشتى ها باشد 
يعنى مربى، داور، كشــتى گير و... بايد ساعت پنج صبح 
 هم ادامه  دارد و دو 
روز را با اين شرايط سپرى كنند. همه شكنجه مى شويم 
و فكر مــى كنم قانون خوبى نباشــد، چــون افرادى كه 

حميد بنى تميــم، نايب رئيس فدراســيون گفت: اتحاديه 
جهانى براى اينكه كشــتى گيرها كمتر كاهش وزن داشته 
باشــند، اين قانون را مصوب كرده اما بــه نظر بنده چنين 
تصميمى نمى تواند خيلى از وزن  كم كردن كشــتى گير 

جلوگيرى كند.

5دهد كه جودوى ايران مى تواند وضع بهترى نسبت به 5دهد كه جودوى ايران مى تواند وضع بهترى نسبت به 5
اخير كه درجا زده، داشته باشد.

جواد محجوب: كار سختى مقابل دكل ها دارم!جواد محجوب: كار سختى مقابل دكل ها دارم!
ســنگين وزن جودوى ايران با بيان اين كه كار بسيار سختى 
مقابل عنــوان داران جهانى و المپيك در ايــن وزن دارد گفت: 

صفر تا ســكو فيلم مســتندي اســت كه زندگي خواهران 
منصوريان، ووشوكاران تيم ملي ايران را به تصوير مي كشد. اثري با كارگرداني 
سحر مصيبي و كارگرداني طهورا ابوالقاسمي و مهتاب كرامتي. اين فيلم كه سال 
گذشته در بخش حقيقت جشــنواره فيلم فجر به نمايش درآمده بود سرانجام 
توانست مجوز اكران عمومي بگيرد و در اكران خصوصي اش ميزبان اهالي رسانه، 

فعالان حوزه زنان و همچنين تعدادي از مسئولين بود.

 كرامتي در مراسم ســخنراني پيش از آغاز فيلم اعلام كرد 10درصد از مبلغ 
فروش هفته نخست اكران عمومي اين اثر به زلزله زدگان كرمانشاه اهدا مي شود. 
كاري كه از يكم آذر در سينماها پخش مي شود و حمايت از آن حمايت از ورزش 
زنان محسوب مي شود. در شب اكران خصوصي سراغ عوامل توليد و بازيگران اين 

اثر رفتيم كه صحبت هاي آن را در اين گزارش خواهيد خواند.

مصيبي كارگردان اين اثر درباره استارت آشنايي اش با اين سه خواهر گفت: «سه 
سال پيش كه مسابقات بدلكاران حرفه اى را برگزار مى كرديم، با الهه منصوريان 
زمان تازه با مدال طلا از مسابقات 
جهانى ووشو مالزى بازگشته بود، اما به شدت از ناحيه صورت آسيب ديده بود. 
بعد از آن يك فيلم كوتاه اكشن را كارگردانى كردم كه شهربانو و الهه در آن بازى 
كردند. رفته رفته با شرايط زندگى آنها آشنا شدم و تصميم گرفتم مستندى از 

الهه منصوريان كوچك ترين خواهر اين خانواده اســت امــا وقتي فيلم را 
مي بيند او به نوعي نقش تعيين كننده در بين سايرين دارد. 

وقتي سهيلا در انتخابي تيم ملي حذف مي شود او براي دلداري وارد صحنه 
مي گردد. كسي كه هميشــه در حال نوازش مادرش مي باشد الهه است و 
بازهم الهه دختري است كه مادر مي گويد او برايم چيز ديگري است. كسي 
كه از به تصوير كشــيدن واقعيت ها و رازهاي زندگي اش روي پرده سينما 
ناراحت نيست: «شناختم از سحر مصيبي باعث شــد كه به او اعتماد كنم. 
البته اوايل كار خيلي به دوربين گارد داشــتيم. شرايط براي ما راحت نبود. 
نمي توانستيم درباره همه مســائل زندگي مان حرف بزنيم اما كم كم و رفته 
رفته به عوامل بيشتر اعتماد كرديم. شايد وقتي براي اولين بار فيلم را ديدم 
از شــنيدن بعضي حرف ها ناراحت شدم و گفتم شــايد بهتر بود همه چيز 
را نمي گفتيم. مثلا آنجا كه شــهربانو مي گويــد در بچگي حتي در عيد هم 
لباس نو نداشــتيم. اما وقتي جلوتر رفتيم همه چيز برايم تغيير كرد. گفتم 

از صفر تا سكوي ورزش زنان روي پرده سوم
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 جامعه/ مسعود حيدرى معينى 
آموزش و پرورش از اساســى ترين 
نهادها در فرايند توسعه هر كشور 
اســت و در فراينــد نگاه به آمــوزش و پرورش، 
آموزش و پرورش ابتدايى جايگاه ويژه و حساسى 
دارد. اين اهميت و حساسيت به دليل تأثيرگزارى 
اين دوره در فرايند رشد و توسعه انسان به عنوان 
محور توســعه است. همين موضوع توجه برنامه 
ريزان را در اســناد بالا دستى معطوف اين دوره 

كرده است.
 آموزش ابتدايى روى چشمان ما جا دارد

اندكى پس از آنكه بطحايى حكم وزارت آموزش و 
پرورش را دريافت كرد، از وى در خصوص جايگاه 
آموزش ابتدايى از وى پرســيدم و او بدون هيچ 
تأملى و البته با تبسمى پاسخ داد: آموزش ابتدايى 
روى چشــمان ما جا دارد و پس از آن از ضرورت 
توجــه به اين دوره گفت. حــال نيز وزير و چند 
مسئول ديگر اطمينان خاطر داده اند كه تصميمى 

بر ادغام معاونت ابتدايى و متوسطه ندارند.

 چرا ابتدايى مهم تر است؟
يكى از كارشناســان آموزش و مسائل تربيتى در 
خصوص اهميت دوره ابتدايــى در فرايند نظام 
تعليم و تربيــت مى گويد:بنيانگــذار جمهورى 
اسلامى فرمودند «ابتدايى را دريابيد كه دانشگاه 
دير اســت».اين موضوع ناشــى از آن اســت كه 
آموزش ابتدايى به عنــوان پايه و اصل در تعليم 
وتربيت است و آموزش و پرورش وقتى به اهداف 
خود خواهد رسيد كه در عمل به آموزش ابتدايى 
به طور جد و نه با شعار و رسم نمودار روى كاغذ 

به توجيه عملكرد خود بپردازد.
نيره حسنى مى افزايد: به رغم اينكه دبير تخصصى 
آموزش زبان انگليســى هستم، اما به اجبار و به 
خاطــر كمبود نيــرو، آموزش و پــرورش حكم 
آموزگارى براى من صادر كرد و من سال هاست 
در دوره ابتدايــى تدريس مى كنــم؛ البته تمام 
آموزش هاى تخصصى اين مقطع را با عنوان ضمن 
خدمت گذرانده و در دورترين روستاها نيز خدمت 

كردم.
وى مى افزايد: با توجه بــه اينكه در دو مقطع و 
در مدارس دخترانه و پســرانه خدمت كردم به 
جرئت مى گويم كه آموزش ابتدايى بســيار حايز 
اهميت اســت، چرا كه وقتى در دوره متوسطه 
تدريس مى كردم، شاهد اين بودم كه وقتى دانش 
آموزان در دوره ابتدايى خوب تعليم ديده بودند ما 
با انگيزه بيشترى به كار خود مى پرداختيم و اين 

موضــوع در بين ديگر معلمان هم صادق بود،اما 
وقتى بنا به هر دليل در مقطع ابتدايى مشــكل 
وجود داشــته باشد، دانش آموزان سطحى تر و با 
مشكلات بيشترى به متوسطه مى آيند و كار معلم 
متوسطه چند برابر مى شود و اين مهم به قدرى 
تأثيرگذار اســت كه شايد حتى نتوان به تمامى 

جهات در درس مورد تدريس پرداخت.
محمد ديمه ور، معاون ســابق آموزش ابتدايى 
وزارت آمــوزش و پــرورش نيز معتقد اســت: 
رويكردهاى تربيتى و نوع آموزش در دوره ابتدايى 

كاملاً متمايز از ساير دوره هاى تحصيلى است، در 
اين دوره تأكيد بيشتر بر ايجاد،تقويت و توسعه و 
تربيت مهارت هاى اساسى زندگى است، توانمند 
سازى دانش آموزان براى زندگى سالم و اهداف 
كلان كه بيشــتر انسان محور بر اساس تعليم و 
تربيت اســلامى اســت، در حالى كــه در دوره 
متوسطه اول و دوم آموزش ها بتدريج به سمت 
نيمه تخصصــى گرايش پيدا مى كنند و رويكرد 
تلفيقى توليد محتوا كه در آموزش ابتدايى وجود 
دارد به تدريج تبديل به رويكرد هاى موضوعى در 

متوسطه مى شود.
معاون ســابق آموزش ابتدايى وزارت آموزش و 
پرورش مى افزايد: بنابر اين هم طبق سند تحول 
ادغام و تلفيق اين دو معاونت منطقى نيست و هم 
از جهت رويكرد هاى تربيتى و آموزشى متفاوتى 

كه در اين دو دوره وجود دارد، درست نيست.
به غير از ايــن از نظر جامعه مخاطب هم حدود 
7ميليون و 700هزار دانش آموز دبستانى داريم 
و اگر حدود 2ميليون كودكى كه بايد در دو دوره 
پيش دبستانى جذب شــوند به آن اضافه كنيم 

نزديك به 10ميليون دانش آموز خواهيم داشت 
كه فقط معاونت ابتدايى آن را پوشــش مى دهد، 
حال با وجود حدود 13 ميليون دانش آموز شاهد 
هستيم كه درصد بالايى از دانش آموزان در اين 
مقطع مشــغول به تحصيل هستند و با توجه به 
تنوع درس ها و تنوع مدارس عشايرى، روستايى، 
شهرى و مدارس چند پايه كه توسط يك معلم 
اداره مى شود و انبوهى از مشكلات كه خاص اين 
دوره است و همچنين پراكندگى مدارس ابتدايى 
در دورترين نقاط كشور و محل هاى سخت گذر و 
مسائل مختلف ديگر بايد به اين معاونت بيش از 

گذشته توجه كرد. 

  پيشنهادى براى تشكيل سازمان ابتدايى
محمــد ديمه ور تأكيد مى كند: البته با يك نگاه 
به مقطع متوسطه شاهد هستيم كه اين مقطع 
نيز مشــكلات زيادى دارد كه نيــاز به مديريت 
جداگانه اى دارد، بنابر اين نمى توان توقع داشت 
يك معاون بتواند در دو حوزه مهم با تمركز كافى 

كار كند.
با توجه بــه تأكيد مقام معظم رهبرى در اجراى 
ســند تحول و نظر كارشناسان عالى نظام كه بر 
اهميت و اولويــت دوره ابتدايى تأكيد دارند بايد 

براى دوره ابتدايى جايگاه ويژه اى را قايل شد.
معاون ســابق ابتدايى وزارت آموزش و پرورش 
ياد آور مى شــود: به منظور قوت گرفتن ابتدايى 
و اهميت دادن بيشتر به اين دوره و آزادى عمل 
بيشتر در آن زمان پيشنهاد داديم معاونت ابتدايى 
را به سازمان ابتدايى تبديل كنيم كه وزير وقت 
هم با اين طرح موافق بود و قرار شــد رديف هاى 
بودجــه جداگانه اى بــراى دوره ابتدايى در نظر 

گرفته شود.

  يك معاون مهارتى كم داريم
محمدمهدى زاهدى، رئيس كميسيون آموزش 
نيز در همين خصوص مى گويــد: وجود معاون 
ابتدايــى به نفع آموزش و پرورش اســت و بهتر 
اين اســت كه آموزش و پرورش علاوه بر داشتن 
معاونت ابتدايى يك معاونت متوسطه غير مهارتى 
و يك معاونت متوسطه مهارتى داشته باشد؛ يعنى 

دومعاون متوسطه داشته باشد.
چــون بايد حداقــل 50 درصد دانــش آموزان 
متوسطه به سمت و سوى مهارتى بروند بنابراين 
مى طلبد كه براى اين حــوزه يك معاونت ويژه 
طراحــى كنيم تا آموزش مهارتى را با قدرت و با 

كيفيت و كميت لازم مديريت كند.

ادامه گمانه زنى ها براى تلفيق معاونت ها در آموزش و پرورش 

معاونت آموزش ابتدايى؛ خارج از گردونه حذف و ادغام 
سه شنبه  30 آبان  1396
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جامعه

قائم مقام وزارت بهداشت مطرح كرد
انتقاد از انتشار تصاوير جانباختگان زلزله

مصدق:  جامعه-محمود  گروه 
قائم مقام وزير بهداشــت، درمان 
وآموزش پزشــكى ادعاى شيوع 
بيمارى واگير وبا در مناطق زلزله 
زده را رد كــرد و گفت: بيمارى 
عفونى خاصى در بين زلزله زدگان 

مشاهده نكرده ايم.
دكتر ايرج حريرچى در نشســت 

رســانه اى صبح ديروز خود با اعلام اين مطلب، افزود: خبرهايى را كه 
در خصوص شيوع بيمارى هاى عفونى از جمله وبا در فضاى مجازى 
انتشار مى يابد قبول نداريم؛ چرا كه شرايط جوى اجازه چنين چيزى 
را نمى دهد. به گفته وى از لحاظ بهداشــتى و درمانى در حال حاضر 
شرايط كنترل نشده اى وجود ندارد و وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشكى با همه سختى ها، بهداشت محيطى در خصوص واكسيناسيون 

و آب را به عهده گرفته است.
 وى در ادامه به آخرين وضعيت آسيب ديدگان زلزله كرمانشاه پرداخت 
و گفت: آمار جان باختگان اين حادثه ناگوار تا كنون به 400 نفر رسيده 
كه دو نفر از آنان در بيمارستان فوت كرده اند. وى آمار مجروحان حادثه 
ياد شده را 12 هزار نفر اعلام كرد و افزود: 8700 نفر از اين مصدومان 

مرخص شدند و 2000 نفر ديگر در آستانه ترخيص هستند.
به گفته سخنگوى وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكى تاكنون 
391 نفر از مصدومان براى درمان به خارج از استان كرمانشاه منتقل 

شده اند و1505 عمل جراحى روى مصدومان زلزله انجام شده است.
حريرچــى در ادامه از نحوه مديريت حادثه زلزله اخير بويژه در حوزه 
انتشــار اخبار انتقاد كرد و گفت: در حادثه سونامى ژاپن بيش از 20 
هزار نفر كشته شدند يا در حادثه 11سپتامبر آمريكا هيچ تصويرى از 
مصدومان يا كشته شدگان در رسانه هاى اين كشورها منتشر نشده 
اســت. در حوادث تروريســتى نيز كه در اروپا رخ مى دهد رسانه ها 
اجازه انتشار تصاوير كشته شدگان را ندارند، اما رسانه هاى ما تصاوير 

مجروحان را بدون هيچ محدوديتى انتشار مى دهند.
وى با اشاره به اينكه نبايد اخبار ناراحت كننده و تأسف بار را به صورت 
تصويرى پخش كرد تا جامعه دچار اختلال هاى روانى نشــود،از اعزام 
تيم هاى متعدد روان شناسى به استان كرمانشاه خبر داد و گفت:علاوه 
بر خدماتى كه اين تيم ها به آسيب ديدگان ارائه مى كنند، بايد رسانه ها 
و مــردم نيز يك جو اميد بخش براى آينده اين عزيزان فراهم كنند.
يعنى مثل خيلى از كشورها كه كدهاى اخلاقى در انتشار اخبار دارند، 

ما نيز بايد كدهاى اخلاقى را در انتشار اخبار حوادث رعايت كنيم. 
او در پاســخ به خبرنگارى كه درباره نقش و قصور وزارت بهداشــت 
در تخريب تعدادى از بيمارســتان ها در زلزله كرمانشاه پرسيده بود 
هم گفت: ساخت بيمارســتان ها بر عهده پيمانكاران مربوطه است.
مثلاً بيمارستان اســلام آباد غرب دو پيمانكار داشته و مشاور پروژه 
هم كيفيت كار را به هنگام تحويل آن تأييد كرده است. از سوى ديگر 
مجرى طرح نيز وزارت مسكن بوده است؛ بنابر اين وزارت بهداشت در 
اين خصوص شاكى است و به همين دليل اعلام شكايت كرده است تا 

موضوع از سوى دستگاه قضايى مورد رسيدگى قرار گيرد. 
وى همچنين از كاهش بيمارســتان هاى بدون بهسازى لرزه اى طى 
چند سال اخير خبر داد و گفت:مقاومت ساختمان هاى بيمارستانى 
در مقابل زلزله به اســتانداردهاى زمان ساختشان بر مى گردد. مثلاً 
ســاختمان هايى كه در دهه 20 و 30 ساخته شده با معيارهاى فنى 
و مهندسى آن زمان بوده است.وزارت بهداشت مطالعاتى در سال 86 
در كشــور انجام داده و به اين نتيجه رسيده است كه در آن سال 73 
درصد از بيمارستان هاى كشور بدون ارزش بهسازى لرزه اى هستند 
كه با اقداماتى كه طى چند ســال اخير انجام شــده و با اضافه شدن 
بيمارستان هاى جديد و از رده خارج شدن بعضى از بيمارستان هاى 
فرسوده، اكنون 45 درصد بيمارستان هاى كشور بدون ارزش بهسازى 
لرزه اى هستند و طبق برنامه ريزى انجام شده اين رقم تا سال 99 به 

30 درصد كاهش مى يابد. 
حريرچى در خاتمه به بحث هزينه هاى دريافت دفترچه بيمه سلامت 
ايرانيان پرداخت و گفت: براساس قانون مجلس و مصوبه دولت، براى 
گرفتن دفترچه بيمه ســلامت ايرانيان آزمون توانمندى مالى- وسع 
مالى- گذاشته شده است.بنابر اين اگر كسى توانايى پرداخت هزينه 
دفترچه بيمه ســلامت ايرانيان را داشته باشد، بايد طبق قانون كار، 
هفت درصد حداقل حقوق را براى دريافت اين دفترچه پرداخت كند، 
اما كســى كه توانايى مالى ندارد يا بايــد از طريق كميته امداد امام 
خمينى معرفى شــود يا اينكه در آزمون وسع مالى شركت كند و در 
صورتى كه پذيرفته نشود براى دريافت دفترچه بيمه سلامت ايرانيان 
بايد به ازاى هرماه 20 هزار تومان كه مجموع ســالانه آن 240 هزار 

تومان مى شود، پرداخت كند. 

رئيس سازمان ثبت اسناد و املاك كشور خبر داد 
وقفه 5 ساله در اجراى كاداستر

خانه ملت: رئيس سازمان ثبت 
اســناد و املاك كشــور با تأكيد 
بر اينكه اجراى قانون كاداســتر 
ضرورتى ملى اســت كه بايد 40 
سال پيش اجرايى مى شد، گفت: 
اين قانون در سال 1394 اجرايى 
و مقرر شد از محل درآمدهاى آن 

هزينه هاى اجرا تأمين شود. 
احمد تويسركانى ادامه داد: سازمان تمامى اهتمام خود را براى اجراى 
كاداستر به كار برد و طى يك سال نيز موفقيت هايى حاصل شد، اما 
متأســفانه در قانون بودجه 96، 42 درصد از درآمدها به هلال احمر 

اختصاص پيدا كرد و اجراى پنج ساله قانون با وقفه مواجه شد.
تويســركانى با يادآورى اينكه مهم ترين مطالبه ما اجراى قانون ملى 
كاداستر اســت، تصريح كرد: اگر هلال احمر با كمبود منابع مواجه 
اســت، اين كمبود را دولت از طريق ديگرى جبران كند و اجازه دهد 

كه كاداستر پس از گذشت 40 سال در كشور اجرايى شود.
وى افزود: نمى توان بدون اجراى كاداستر اقتصاد مقاومتى و اقتصاد پويا 

را در كشور تحقق بخشيد و عملياتى كرد.

خبر

خبر

ايسنا: رئيس اداره سرمايه انسانى سرباز ستاد كل نيروهاى مسلح مصوبات 
مورد تاييد مقام معظم رهبرى در مورد سربازان مناطق زلزله زده كرمانشاه 

را تشريح كرد.
ســردار موسى كمالى گفت: با پيشنهاد ستاد كل نيروهاى مسلح و فرمانده 
معظم كل قوا ســربازان در حال خدمت كه در زمــان وقوع زلزله در حال 
گذراندن خدمت يا آموزشــى خود بودند يا ســربازان اعزامى از اين مناطق 
كه خانواده هاى آن ها در مناطق زلزله زده سكونت دارند و به افراد خانواده و 
واحدهاى مسكونى شان برابر تاييد هيئت رسيدگى 40 درصد يا بالاتر صدمه 

وارد شده، به مدت سه ماه مرخصى اضطرارى دريافت مى كنند و اين مدت جزو خدمت دوره ضرورتشان حساب خواهد 
شــد. وى درباره افرادى كه ممكن اســت پس از شنيدن خبر زمين لرزه بدون اخذ مرخصى محل خدمت خود را ترك 
كرده باشند گفت: اين افراد در صورتى كه متحمل آسيب هاى جانى و مالى شده باشند، در شمول مرخصى اضطرارى قرار 
مى گيرند اما مابقى سربازانى كه پس از مراجعه به محل زندگى و از وضعيت سلامت خانواده شان مطلع شده اند بايد پس 

از 10 روز به محل خدمت خود مراجعه كرده و اين 10 روز جزو مرخصى استحقاقى شان محسوب خواهد شد.
كمالى افزود: سربازانى كه در مناطق زلزله زده سكونت داشته و در پى اين زمين لرزه 40 درصد يا بالاتر به خود يا افراد 

خانواده شان صدمه وارد شده به يگان نظامى يا انتظامى محل سكونت خانواده شان منتقل مى شوند.
وى گفت: تمام مشمولانى كه به افراد خانواده يا واحد مسكونى آنان 40 درصد و يا بالاتر صدمه وارد شده اعزامشان به 
مدت يك سال به تعويق خواهد افتاد و نيروهاى مسلح نيز نيروى اختصاص يافته را تا 29 اسفندماه 96 پس از مدت طى 

آموزشى در نزديك يگان نظامى يا انتظامى محل سكونت خانواده ها به كارگيرى خواهد كرد.
وى همچنين افزود: كســانى كه تمام يا حداقل دو نفر از اعضاى خانواده خود را ازدســت داده باشند مى توانند از انجام 
خدمت دوره ضرورت معاف شــوند. همچنين كسانى كه سرپرست خانواده شان را از دست داده يا سرپرست خانواده به 
دليل معلوليت ناشــى از زلزله قادر به ادامه اداره خود نبوده و فرزند ديگرى نيز كه بتواند سرپرســتى خانواده را برعهده 
بگيرد در استان نداشته باشند نيز مى توانند معاف شوند. سربازان متأهل داراى فرزند كه همسر يا فرزندشان را در زلزله از 
دست داده و يا همسرشان به دليل معلوليت قادر به اداره امور خانواده نباشد نيز در شمول افراد واجد شرايط معافيت قرار 
خواهند گرفت. وى با بيان اينكه سربازان متأهلى كه به دليل از دست دادن پدر يا پدر همسرشان در محل، بى سرپرست 
باشند نيز در شمول معافيت قرار خواهند گرفت، گفت: سربازان متأهلى كه منزل مسكونى شان غيرقابل سكونت باشد نيز 

از انجام خدمت سربازى معاف خواهند شد.

جامعه/مريم احمدى شيروان: جلسه غيرعلنى روز گذشته مجلس شوراى 
اســلامى براى بررسى مشــكلات و وضعيت صندوق هاى تأمين اجتماعى 
برگزار شــد. در اين جلسه ربيعى وزير كار و رفاه اجتماعى، دكتر نوربخش 
رئيس سازمان تأمين اجتماعى، يك كارشناس تأمين اجتماعى، رئيس مركز 
پژوهش ها و تعدادى از نمايندگان و رؤساى كميسيون هاى مجلس به ايراد 

سخن پرداختند.
محمد وحدتى دهلان، عضو كميســيون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى 
در اين خصوص به خبرنگار ما گفت: در اين نشست نظرها و گزارش هايى از 

وضعيت صندوق ها ارائه شد كه نشان دهنده آن است براى حل مشكلات آن ها بايد خيز بزرگى از طرف دولت و مجلس 
برداشته شود. مشكلاتى كه در جلسه مطرح شد، بيشتر به دولت مربوط مى شد. بر همين اساس مقرر شد طبق برنامه اى 
مدون، دولت طرح هايى براى حل مشكلات صندوق ها آماده كند تا دچار مشكلات شديدترى در اين زمينه نشويم. همين 
طور طرحى براى ســاماندهى صندوق هاى تأمين اجتماعى در كميسيون اجتماعى مجلس آماده شده تا 127 شركت 

زيان ده تأمين اجتماعى در اسرع وقت و نهايت تا سال آينده تعيين تكليف شوند.
اين نماينده مجلس افزود: بر همين اساس مقرر شد، دولت لايحه اى را آماده و به مجلس ارائه دهد. اين لايحه در مجلس 
و در كميسيون هاى تخصصى آن رسيدگى مى شود و پس از كارِ كارشناسى به تصويب مى رسد؛ طرحى كه انتظار مى رود 

سبب شود مشكلات صندوق ها براى هميشه حل شود.
وحدتى دهلان توضيح داد: بيش از 51 درصد جمعيت كشور تحت پوشش صندوق هاى اجتماعى هستند و به همين 
دليل بخش قابل توجهى از شهروندان درگير مشكلات مربوط به اين صندوق ها هستند و حساسيت زيادى در اين زمينه 
وجود دارد. علاوه بر آن مدت زمان زيادى است كه مشكلات صندوق ها را همه مى دانند، اما گام هاى عملى براى رفع آن 
برداشته نشده است. گاهى بحث هايى براى رفع مشكلات مى شود، اما اقدام عملياتى در اين زمينه صورت نگرفته و پس 

از مدتى فراموش مى شود.
وى ابراز اميدوارى كرد: انتظار مى رود كه وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى و رئيس سازمان تأمين اجتماعى، دست به دست 
هم داده و با همكارى دولت و نظر كارشناس ها لايحه اى جامع را زودتر آماده كنند و به مجلس ارائه دهند تا حداكثر سال 

آينده، شاهد گشايش بزرگى در حل مشكلات صندوق هاى تأمين اجتماعى باشيم.
وى در پايان افزود: وضعيت صندوق هاى بازنشســتگى فولاد و صندوق بازنشستگى كشورى در جلسات بعدى مجلس 

بررسى خواهد شد.

سردار موسى كمالى خبر داد

شرايط معافيت، مرخصى اضطرارى و تعويق سربازى در مناطق زلزله زده
عضو كميسيون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى در گفت و گو با قدس خبر داد:

اتمام حجت براى تعيين تكليف 127 شركت زيان ده تأمين اجتماعى

خبر

جامعه – محبوبه على پور: خيران ســلامت براى كاهش 
هزينه هاى ســلامت در گســترش ســبك زندگى اسلامى 

مشاركت كنند.
دبيركل مجمع خيرين ســلامت كشــور با بيان اين مطلب 
به قدس گفت:امروزه خيــران در قالب هاى مختلف همانند 
تشــكل هاى غيردولتى و فراتر از مجمع در عرصه ســلامت 
مشاركت دارند.چنان كه شاهد فعاليت هاى آن ها در حوزه هاى 
سخت افزارى، نرم افزارى، تقويت عرصه پژوهش، گسترش 
درمان و حتى پيشگيرى هستيم. البته به دليل ضرورت هاى 
جامعه امروزى بايد به حوزه هاى گسترش فضاهاى تحقيقاتى 
و پيشــگيرى توجه كرد. همچنين تقويت ســبك زندگى 
اسلامى نقش مؤثرى در پيشگيرى و كاهش بيمارى ها دارد 
كه مى تواند در بهبود مديريت هزينه هاى ســلامت اثرگذار 
باشــد؛ چرا كه درحال حاضر عرصه ســلامت كشور بسيار 

هزينه بر است.
دكتر حسينعلى شهريارى، با اشاره به ضرورت افزايش سواد 
سلامت مردم، افزود: چنانچه سطح سواد سلامت در جامعه 
ارتقا پيدا نكند، شاهد كاهش سن ابتلا به بيمارى ها خواهيم 

بود كه ايــن مقوله مى تواند موجــب نگرانى هايى در حوزه 
سلامت شود.

دبيركل مجمع خيرين ســلامت كشــور در مقوله معافيت 
مالياتى تشكل هاى خيريه نيز گفت: به دليل چالش هايى كه 
دولت در حوزه منابع مالى در ســال هاى اخير مواجه است، 
مجلــس در حال حاضر نمى تواند طرحــى را با اين موضوع 
مطرح كند، بنابراين دولت چنانچه تمايل داشــته باشــد، 
مى تواند اين موضوع را مطرح كرده و سپس نمايندگان خانه 

ملت به اين امر توجه خواهند كرد. 
وى بــا تأكيد بر رشــد مشــاركت هاى مردمــى در حوزه 
سلامت، خاطر نشــان كرد: فعالان اين عرصه در سال هاى 
اخير تلاش هاى چشمگيرى در گسترش خدمات درمانى و 
بهداشتى داشته اند. چنان كه طى سال هاى گذشته مجمع 
خيرين سلامت كشــور بيش از 50هزار ميليارد ريال براى 

اجراى طرح هاى حوزه سلامت مشاركت داشته اند.
دكتر شــهريارى در مراســم اولين ســالگرد آغــاز به كار 
فعاليت شوراى مشــاركت هاى زنان مجمع خيرين سلامت 
استان خراســان رضوى نيز به نقش زنان در مشاركت هاى 

خيرخواهانه پرداخت و تصريح كرد: همواره بانوان مى توانند 
مشوق آقايان در گرايش به امورخيرخواهانه باشند از همين 
رو مشاركت جدى تر بانوان بايد در حوزه سلامت افزايش يابد 
و از اين ظرفيت عظيم بهره مند شــوند. از همين رو تلاش 
مى كنيم مشــاركت بانوان نيكوكار را تقويت كنيم؛ چرا كه 
پيش از اين كمتر از 10 تشــكل غيردولتى با فعاليت جدى 
بانوان وجود داشــت كه طى ماه هاى گذشته بيش از بيست 

سمن با محوريت بانوان شكل گرفته است.
همچنين براى تقويت اين مشــاركت ها براى نخستين بار 
مشــاوران عالى در عرصه زنــان و جوانان در مجمع خيرين 

سلامت تشكيل شده است.
اين نماينده خانه ملت همچنين ادامه داد: به منظور تقويت 
روحيه مشــاركتى مردم براى نخســتين بار ايده همياران 
ســلامت در مدارس مطرح شــده كه مى تواند با مشاركت 
مدارس اســتثنايى خراسان رضوى به صورت پايلوت در اين 

استان اجرا شود. 
گفتنى است در ادامه همين مراسم از طرح «نذر سلامت زنان 
نوغان» رونمايى شــد كه بر اين اساس بانوان خير سلامت با 
پرداخت بخشى از مهريه خود در اين حوزه مشاركت خواهند 

داشت.

وزير آموزش و پرورش در گفت و گو با قدس:
ادغام تنها گزينه نيست

آرش خليل خانه: وزير آموزش و پرورش در 
گفت وگوى اختصاصى با خبرنگار ما از آخرين 
تصميمــات در خصوص ادغــام معاونت هاى 

آموزش و پرورش خبر داد.
ســيد محمد بطحايى در اين خصوص اظهار 
داشت: آموزش ابتدايى بايد در هر صورت تقويت 
شود و جايگاه خوبى داشته باشد، در عين حال 
اصــلاح ســاختار وزارت آمــوزش و پرورش 
موضوعى است كه در دست مطالعه داريم و در 

همين راستا نيز گزينه هاى مختلفى را بررسى كرده ايم. اكنون كارگروهى در 
همين زمينه تشكيل شده و مشغول بررسى هاى كارشناسى است.

وى افزود: يكى از گزينه ها اين است كه معاونت 
آموزشــى مركب از ابتدايى و متوسطه اول و 
دوم در يك حوزه ساماندهى شوند. اما اين يك 
پيشنهاد است و تنها گزينه نيست. بررسى ها 
در حال انجام است اما هنوز به تصميم نهايى 

نرسيده ايم.
بطحايى خاطر نشان كرد:گزينه هاى ديگرى 
مثل ادغام شــمارى از معاونت ها و يا تلفيق 
برخــى از ســازمان ها با حوزه هاى ســتادى 
هم مطرح هســتند كه هر كدام به نتيجه برسد و ســازمان امور ادارى و 

استخدامى آن را تأييد كند، ابلاغ خواهد شد.

با هدف گسترش نقش نيكوكاران درتقويت سبك زندگى اسلامى انجام شد

رونمايى از طرح «نذر سلامت زنان نوغان»
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